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PROTOKÓŁ Nr L/23 

z obrad sesji Rady Miejskiej w Chodczu 

odbytej w dniu 09 marca 2023 roku. 

 

           W obradach sesji uczestniczyło 15 radnych oraz: 

 

Burmistrz Chodcza – Jarosław Grabczyński  

Radca Prawny – Dorota Grabczyńska 

Skarbnik MiG Chodecz – Monika Matuszewska 

oraz pracownicy merytoryczni referatów Urzędu Miasta i Gminy Chodecz 

Obrady sesji były transmitowane i nagrywane. 

Proponowany  porządek  obrad 

 

1. Otwarcie. 

-     stwierdzenie prawomocności obrad, 

- przyjęcie porządku obrad, 

- przyjęcie  protokołu  z  poprzedniej sesji, 

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

-    przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza, 

-    dyskusja, 

3. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Miejskiej w Chodczu za 2022r. – Przewodniczący 

Komisji. 

       -    dyskusja, 

4. Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej w Chodczu za 2022r. – Przewodniczący Rady; 

       -    dyskusja, 

5. Sprawozdanie o odbytych posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym 

– Przewodniczący Komisji. 

       -  dyskusja, 

6. Sprawozdanie z działalności Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Chodczu 

za rok 2022.                                                        

       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie – p. Katarzyna Jóźwiak, 

       -  opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -  dyskusja, 

       -  przyjęcie sprawozdania. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej                   

w Chodczu na rok 2023. 

       -   przedłożenie planu pracy przez Przewodniczącego Komisji, 

       -   dyskusja, 

       -   podjęcie uchwały  Nr  L/331/23, 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej                        

w Chodczu na rok 2023. 

       -   przedłożenie planów pracy przez Przewodniczących Komisji, 

       -   dyskusja, 

       -   podjęcie uchwały  Nr  L/332/23, 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy 

Chodecz na rok 2023. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – Skarbnik MiG Chodecz, 
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       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  L/333/23, 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Miasta i Gminy 

Chodecz oraz określenie sezonu kąpielowego w roku 2023. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie – p. Agata Drzewiecka, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  L/334/23, 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu kąpieliska Plaża Miejska w Chodczu 

nad Jeziorem Chodeckim.  

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Agata Drzewiecka, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  L/335/23,  

12. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich na terenie 

Miasta i Gminy Chodecz. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Agata Drzewiecka, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  L/336/23,  

13. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu korzystania z obiektów sportowo-rekreacyjnych 

na terenie Miasta i Gminy Chodecz. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Agata Drzewiecka, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  L/337/23,  

14. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub 

znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków Miasta i Gminy Chodecz nie stanowiącym jej 

wyłącznej własności. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Agata Drzewiecka, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  L/338/23,  

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Miasta i Gminy 

Chodecz na lata 2023-2026 z perspektywą do roku 2030. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Wojciech Koziński, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  L/339/23,  

16. Podjęcie uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Chodecz w roku 2023. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Aneta Szarecka, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -     dyskusja, 
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       -     podjęcie uchwały Nr  L/340/23, 

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Miasta i Gminy Chodecz. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Lidia Chodorek, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  L/341/23, 

18. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług                            

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                                                    

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Lidia Chodorek, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  L/342/23, 

19. Podjęcie uchwały w sprawie odpłatnego przyjmowania przez punkt selektywnego zbierania 

odpadów komunalnych odpadów z działalności rolniczej niestanowiących odpadów rolniczych.  

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Lidia Chodorek, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  L/343/23, 

20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Dorota Grabczyńska, 

       -     opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  L/344/23, 

21. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości.   

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Justyna Matuszewska, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  L/345/23,  

22. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia linii autobusowych i wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze 

użyteczności publicznej na terenie Miasta i Gminy Chodecz. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Agata Drzewiecka, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  L/346/23,  

23. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przejęcia przez Gminę Chodecz od 

Gminy Boniewo części zadania z zakresu organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Agata Drzewiecka, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  L/347/23,  

24. Interpelacje i zapytania  radnych. 
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25. Sprawy bieżące  i  wolne wnioski. 

26. Zakończenie obrad sesji. 

 

 

Ad.1 Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

    W sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o godz.13:00 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu – Pani Anna Twardowska dokonała otwarcia obrad 

L sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych oraz pozostałe osoby obecne na sali.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 15 radnych na stan 

ustawowy 15 radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do 

podejmowania uchwał. Przewodnicząca Rady Miejskiej przeszła do następnego punktu 

porządku obrad i przedstawiła proponowany porządek obrad - wprowadziła dwa dodatkowe 

punkty. Poddała porządek obrad sesji pod głosowanie. Za przyjęciem porządku obrad 

głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymało 0, porządek został przyjęty.  

         Przewodnicząca stwierdziła, iż Rada Miejska będzie obradowała według przyjętego 

porządku obrad. Następnie przekazała, iż protokół z obrad XLIX sesji został sporządzony, był 

wyłożony do wglądu, każdy zainteresowany miał możliwość zapoznania się z protokołem w 

biurze rady. Protokół został poddany pod głosowanie. Za przyjęciem protokołu Nr XLIX/23 

głosowało 15 radnych, przeciwnych 0, wstrzymujących 0. Przewodnicząca Rady stwierdziła, 

iż protokół z poprzedniej sesji został przyjęty 15 głosami za. 

 

Ad.2 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 

                   Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Burmistrza 

Chodcza o przedłożenie sprawozdania z działalności międzysesyjnej. Burmistrz udzielił 

informacji, iż w okresie międzysesyjnym miało miejsce szereg zdarzeń istotnych dla 

funkcjonowania  Urzędu Miasta i Gminy Chodecz,  między innymi:  

- jesteśmy po otwarciu przetargu na przebudowę dróg na terenie naszej gminy z Polskiego 

Ładu, około 6 km dróg będziemy przebudowywać, cztery firmy złożyły oferty, pierwsza firma, 

która miała najkorzystniejszą cenowo ofertę w tym tygodniu się wycofała i podjęliśmy 

rozmowy z firmą drugą, która prawdopodobnie podpisze z nami umowę.  

- złożyliśmy wniosek do PROWu na przebudowę drogi gminnej, jesteśmy na 11 miejscu                        

w skali województwa Kujawsko-Pomorskiego więc wydaje się jakby pewne, że droga ta 

zostanie przebudowana, wniosek był złożony na drogę w Mstowie. Jesteśmy w trakcie, 

ogłoszenie o przetargu jest w tej chwili na dwie nakładki w Pieleszkach i w Pyszkowie,                         

w przyszłym tygodniu będzie otwarcie też tego przetargu z Funduszu Przebudowy Dróg, od 

Wojewody dostaliśmy pieniądze na naprawę tych dróg.  

- złożyliśmy wniosek na fotowoltaikę na budynki użyteczności publicznej to będzie 

fotowoltaika na budynku szkoły i przedszkola 

- złożyliśmy również wniosek o dofinansowanie na termomodernizację i wymianę źródła ciepła 

budynku Urzędu Miasta i Gminy w Chodczu, wniosek na około 1 mln 300 tyś zł. czekamy na 

rozstrzygnięcie 

- w ramach Polskiego Ładu jeżeli chodzi o zabytki złożyliśmy też wniosek w tym tygodniu, 

dwa tak naprawdę wnioski na łączną kwotę 1 mln zł, 700 tyś. zł. na remont kościoła i 300 tyś. 

zł. na remont budynku przy kościele tzw. burmistrzówki 
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- złożyliśmy wniosek na nakładkę drogi, podwójnego gresu w miejscowości Zbijewo około 

Pana Sarnowskiego, czekamy na rozstrzygnięcie 

- w Starostwie Powiatowym odbyło się spotkanie w sprawie przebudowy Al. Zwycięstwa tego 

newralgicznego punktu w naszym mieście, krótkiego odcinka 200 m, o który gmina i część 

mieszkańców, większa część mieszkańców bo ponad tysiąc siedemset podpisów kilka lat temu 

zostało zebranych o przebudowę tego odcinka, mamy nadzieję, że w końcu Powiat podejmie 

tutaj tą rękawicę i ten odcinek przebuduje. Są różne koncepcje tej przebudowy, na razie                           

o szczegółach nie mogę mówić, bo będzie spotkanie z mieszkańcami w przyszłym tygodniu               

w środę więc może coś więcej zostanie ustalone 

- będzie zmiana sposobu odbioru odpadów komunalnych z terenów tzw. rekreacyjnych co 

będzie procedowane dzisiaj właśnie na sesji. Na tym Burmistrz zakończył. Dyskusji nie było.  

     

Ad. 3 Sprawozdania z działalności Komisji Rady Miejskiej w Chodczu za 2022r. – 

Przewodniczący Komisji. 

 

                Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Przewodniczących Komisji stałych                         

o przedłożenie sprawozdań z działalności za 2022r.               

1) Komisja Rewizyjna – radny Łuczak Tomasz przedstawił, iż skład osobowy Komisji 

Rewizyjnej  przedstawia się jak niżej:  

 

1. Łuczak Tomasz  - Przewodniczący 

2. Turbiak Monika   -  Z-ca Przewodniczącego 

3. Sikorski Adam  - Członek 

4. Stempczyński Jerzy - Członek 

5. Kluzik Bohdan  - Członek 

6. Feliniak Wiesław – Członek 

7. Łuczak Roman - Członek 

 

           Posiedzenia Komisji Rewizyjnej w roku 2022 odbywały się zgodnie z przyjętym planem 

pracy, zatwierdzonym uchwałą Nr XXXVI/246/22 Rady Miejskiej w Chodczu z dnia  24 lutego 

2022r. W posiedzeniach uczestniczyli Przewodniczący Rady Miejskiej, Burmistrz Chodcza 

oraz pracownicy Urzędu i goście zaproszeni. Komisja Rewizyjna w roku 2022 odbyła 10 

posiedzeń. Tematyka posiedzeń wynikała z planu pracy oraz z potrzeb wynikających                                     

z funkcjonowania Burmistrza Chodcza,  Urzędu Miasta i Gminy oraz jednostek budżetowych. 

Komisja  Rewizyjna Rady Miejskiej w Chodczu zrealizowała plan pracy przyjęty do działania 

w roku 2022 w 90% .  Z  odbytych  posiedzeń  Komisja sporządzała protokoły z wnioskami  

oraz  opiniami,  które przekazywała do realizacji Burmistrzowi Chodcza i Przewodniczącej 

Rady Miejskiej. Wydała pozytywną opinię i wniosek w sprawie wykonania budżetu za rok 

2021 oraz udzielenia Burmistrzowi Chodcza absolutorium z tego tytułu, a także pozytywna 

opinię z wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za I półrocze 2022r. W pracach Komisji 

Rewizyjnej aktywnie uczestniczyli wszyscy członkowie, a  frekwencja kształtowała się  na 

poziomie  98,00% . 

 

2) Komisja Budżetu i Finansów – radny Grzegorz Makowiecki przedstawił, iż skład osobowy 

Komisji Budżetu i Finansów przedstawia się w następujący sposób: 

 

1. Makowiecki Grzegorz – Przewodniczący 

2. Michalak Beata – Z-ca Przewodniczącego 
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3. Krupa Błażej – Członek 

4. Feliniak Wiesław – Członek 

5. Łuczak Tomasz – Członek 

6. Stempczyński Jerzy – Członek 

7. Pietrzak Wiesław – Członek 

 

       Posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów w roku 2022 odbywały się zgodnie z przyjętym 

planem pracy, zatwierdzonym  uchwałą Nr XXXVI/247/22 Rady Miejskiej w Chodczu z dnia             

24 lutego 2022r. 

W posiedzeniach Komisji uczestniczyli Przewodnicząca Rady Miejskiej, Burmistrz Chodcza, 

Skarbnik Miasta i Gminy Chodecz oraz pracownicy Urzędu, jednostek samorządowych, a także 

zaproszeni goście. Komisja Budżetu i Finansów w roku 2022 odbyła 14 posiedzeń. 

Tematyka posiedzeń  wynikała z planu pracy oraz  funkcjonowania  Burmistrza Chodcza oraz     

Urzędu Miasta i Gminy Chodecz. Komisja współpracowała ze Skarbnikiem Miasta i Gminy 

oraz Burmistrzem Chodcza. Ponadto przedmiotem prac Komisji było: 

-  rozpatrzenie opinii Komisji dotyczących projektu budżetu Miasta i Gminy oraz Wieloletniej 

Prognozy Finansowej, 

- analiza sprawozdania z realizacji budżetu Miasta i Gminy za rok 2022 oraz informacji                 

z realizacji budżetu, 

- analiza podziału środków budżetowych na inwestycje według budżetu na 2022r. - analiza 

wykorzystania środków finansowych za 2021r. w Miejsko – Gminnym Ośrodku Pomocy 

Społecznej w Chodczu 

- zapoznanie z założeniami do projektu budżetu na rok 2023 

Komisja  Budżetu i Finansów po każdym odbytym posiedzeniu sporządzała protokół w którym 

zamieszczała opinie oraz wnioski  do realizacji przez  Burmistrza Chodcza, Urząd Miasta                      

i Gminy Chodecz czy też  podległe jednostki budżetowe.  

 

3) Komisja Rolna i Infrastruktury Technicznej – radny Feliniak Wiesław przedstawił, iż skład 

Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej  przedstawia się następująco:  

 

1. Feliniak Wiesław – Przewodniczący 

2. Kosmalski Robert – Za-ca Przewodniczącego  

3. Kluzik Bohdan – Członek 

4. Adryjańczyk Anna – Członek 

5. Krupa Błażej – Członek  

6. Kwiatkowska Ewa - Członek 

7. Michalak Beata – Członek  

 

            Posiedzenia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej w roku 2022 odbywały się 

zgodnie z przyjętym planem pracy na rok 2022. W  posiedzeniach  uczestniczyli 

Przewodnicząca Rady Miejskiej, Burmistrz Chodcza oraz pracownicy Urzędu i goście  

zaproszeni. Komisja  Rolna i Infrastruktury Technicznej w roku 2022 odbyła 9 posiedzeń. 

Tematyka posiedzeń wynikała z planu pracy oraz potrzeb wynikających z funkcjonowania  

Burmistrza Chodcza,  Urzędu Miasta i Gminy i przedstawiała się jak niżej: 

-  Analiza i opiniowanie projektu budżetu. 

-  Opiniowanie projektów budowy i napraw bieżących dróg na terenie Gminy. 

-  Opiniowanie zadań inwestycyjnych realizowanych przez  samorząd  gminny. 

-  Bieżące utrzymanie dróg związane z odkrzaczaniem  poboczy. 

-  Współpraca przy zagospodarowaniu terenów rekreacyjnych i jezior. 
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-  Zimowego utrzymania dróg. 

-  Opinia dotycząca przejęcia przez samorząd zimowego utrzymania dróg powiatowych     

     leżących na terenie gminy, 

- Ustalanie wysokości podatku rolnego. 

- Sprawy bieżące wynikające w ciągu roku. Terminy posiedzeń wyznaczane były przez  

Przewodniczącego Komisji. Komisja Rolna i Infrastruktury Technicznej zrealizowała 

wszystkie zaplanowane posiedzenia, z  odbytych  posiedzeń  sporządzała protokoły                                   

z wnioskami  oraz  opiniami  które przekazywane były  do realizacji.    

W pracach Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej aktywnie  uczestniczyli wszyscy 

członkowie a frekwencja kształtowała się  na poziomie  99,00% Członkowie Komisji 

uczestniczyli  także w wybranych posiedzeniach pozostałych Komisji  Rady Miejskiej                           

w Chodczu. 

4) Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska – radna Kwiatkowska Ewa przedstawiła, iż 

skład osobowy Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska przedstawia się  w następujący 

sposób: 

 

1. Kwiatkowska Ewa – Przewodniczący 

2. Kluzik Bohdan  – Za-ca Przewodniczącego  

3. Pietrzak Wiesław – Członek 

4. Adryjańczyk Anna – Członek 

5. Krupa Błażej – Członek  

6. Łuczak Roman - Członek 

7. Makowiecki Grzegorz – Członek  

 

Posiedzenia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska w roku 2022 odbywały się zgodnie 

z przyjętym planem pracy, zatwierdzonym uchwałą Rady Miejskiej  w  Chodczu  z  dnia 24 

lutego 2022r. W  posiedzeniach  uczestniczyli Przewodnicząca Rady Miejskiej, Burmistrz 

Chodcza oraz pracownicy Urzędu i goście  zaproszeni. Komisja  Obywatelska i Ochrony 

Środowiska w roku 2022 odbyła 12 posiedzeń. Tematyka posiedzeń wynikała z planu pracy 

oraz z potrzeb wynikających z funkcjonowania  Burmistrza Chodcza, Urzędu Miasta i Gminy 

i przedstawia się jak niżej: 

- analiza i opiniowanie materiałów na sesję 

- sporządzenie sprawozdania za 2021r. oraz planu pracy Komisji na rok 2022 

- gospodarka mieszkaniowa, zasoby komunalne i socjalne, zasoby i ich stan  

- utrzymanie i stan placów zabaw 

- informacja o stanie ładu, porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2021 rok – 

funkcjonowanie ustawy 

- realizacja zadań z zakresu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

Narkomanii oraz Przemocy w Rodzinie. 

- przygotowanie Gminy do sezonu letniego 

- analiza i ocena wykonania budżetu za I półrocze 2022 roku 

- funkcjonowanie gospodarki odpadami, stan wysypisk, zbiórka i magazynowanie 

- informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarno – weterynaryjnego, współpraca ze schroniskiem 

dla zwierząt 

- działania Gminy w zakresie promocji i turystyki 

- realizacja programu Rewitalizacji Miasta i Gminy Chodecz 
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-  analiza projektu budżetu w zakresie zadań Komisji na rok 2023 

- sprawy bieżące wynikające w ciągu roku. Terminy  posiedzeń  wyznaczane były przez  

przewodniczącego Komisji. 

Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska z odbytych posiedzeń sporządzała protokoły                    

z wnioskami  oraz  opiniami  które przekazywane były do realizacji.  

W trakcie roku 2022 Komisja przekazała następujące opinie i wnioski do  realizacji: 

- pozytywna opinia dotycząca uchwały w sprawie wyrażenia woli utworzenia stowarzyszenia 

z gminami wchodzącymi w skład Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Włocławka oraz 

Miastem Włocławek, 

- pozytywna opinia dotycząca zakupu koszul dla sekcji artystycznej OSP Chodecz oraz 

dofinansowanie wycieczki dla członków orkiestry, 

- pozytywna opinia w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Chodecz w roku 2022”, 

- pozytywna opinia dotycząca uchwały w sprawie likwidacji sołectwa Chodeczek i przyłączenia 

miejscowości Chodeczek do sołectwa Brzyszewo,  

- pozytywna opinia w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Miasta i Gminy Chodecz  oraz 

określenia sezonu kąpielowego w 2022r., 

- pozytywna opinia dotycząca uchwały w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy                      

w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa, 

- pozytywna opinia w sprawie uchwały dotyczącej ustanowienia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 

rok 2022, 

- pozytywna opinia dotycząca uchwały w sprawie przyjęcia Strategii rozwiązywania 

problemów społecznych w Gminie Chodecz na lata 2022 – 2032, 

- Komisja wnioskowała o ujęciu w planach budowy drogi 269 zatoki autobusowej                                 

w bezpośrednim sąsiedztwie Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego 

w Chodczu wraz z instalacją świetlną, 

- Komisja wnioskowała zainstalowanie oświetlenia sygnalizacji świetlnej przy Szkole 

Podstawowej im. Tadeusza Kościuszki w Chodczu i Przedszkolu Samorządowym w Chodczu, 

- pozytywna opinia w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy                  

w Rodzinie oraz Programu Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w gminie Chodecz na lata 

2022 – 2024, 

- pozytywna opinia w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Strategii 

Rozwoju Miasta i Gminy Chodecz na lata 2015-2022, 

- pozytywna opinia Komisji dotycząca przygotowania gminy do sezonu letniego,  

- wnioski dotyczące regulacji gospodarki cieplnej na osiedlu Chodeczek (spotkanie                                   

z przedstawicielami Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa wraz z Prezesem Spółdzielni 

Mieszkaniowej), 

- pozytywna opinia w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie maksymalnej liczby 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych odrębnie dla poszczególnych rodzajów napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu i poza miejscem sprzedaży, zasad 

usytuowania na terenie miasta i gminy miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych, 

- wniosek o rozpatrzenie sprawy naprawy dachu na budynku mieszkalnym znajdującym się na 

terenie boiska, 

- pozytywna opinia dotycząca uchwały w sprawie ustanowienia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 

2023 rok, 

- pozytywna opinia w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie części zadania z zakresu 

transportu zbiorowego i zawarcia porozumienia, 
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- pozytywna opinia w sprawie przejęcia przez Gminę Chodecz od Gminy Boniewo części 

zadania z zakresu organizacji publicznego transportu zbiorowego,  

- pozytywna opinia w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Miasta i Gminy Chodecz, 

- pozytywna opinia w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowanie tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi.  

W pracach Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska aktywnie  uczestniczyli wszyscy 

członkowie a frekwencja kształtowała się  na poziomie  98,00% Członkowie Komisji 

uczestniczyli także w wybranych posiedzeniach pozostałych Komisji  Rady Miejskiej                            

w Chodczu. 

5) Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – radny Jerzy Stempczyński przedstawił,                        

iż w skład Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu wchodzą następujący radni Rady 

Miejskiej w Chodczu : 

 

1. Stempczyński Jerzy – Przewodniczący 

2. Adryjańczyk Anna – Z-ca Przewodniczącego 

3. Kosmalski Robert – Członek 

4. Sikorski Adam – Członek 

5. Makowiecki Grzegorz – Członek 

6. Turbiak Monika – Członek 

7. Pietrzak Wiesław - Członek   

 

           Posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu w roku 2022 odbywały się 

zgodnie z przyjętym planem pracy, zatwierdzonym uchwałą Rady Miejskiej w Chodczu.  

W posiedzeniach  uczestniczyli Przewodnicząca Rady Miejskiej, Burmistrz Chodcza oraz 

pracownicy Urzędu i goście zaproszeni. Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu w roku 

2022 odbyła 9 posiedzeń. Tematyka posiedzeń wynikała z planu pracy głównie chodziło tutaj 

o spotkania z dyrekcją szkoły podstawowej, przedszkola oraz z potrzeb wynikających                             

z funkcjonowania Burmistrza Chodcza, Urzędu Miasta i Gminy i przedstawiała się                                   

w następujący sposób: 

-  spotkania z dyrekcją  Szkoły Podstawowej im. Tadeusza Kościuszki w Chodczu, oraz 

dyrekcją Przedszkola Samorządowego w Chodczu, 

- udział członków Komisji w uroczystościach organizowanych w szkołach, 

- patronat nad organizacją konkursów przedmiotowych organizowanych w Szkole 

Podstawowej  im. Tadeusza Kościuszki w Chodczu, 

- przegląd obiektów sportowych i rekreacyjnych Miasta i Gminy Chodecz, 

- przegląd arkusza organizacyjnego Szkoły Podstawowej i Przedszkola Samorządowego                 

w Chodczu na rok szkolny 2022/2023, 

- zapoznanie z informacja o największych osiągnięciach sportowych i kulturalnych dzieci                

i młodzieży w roku 2022, 

- zapoznanie z projektem budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2023 ze szczególnym 

zwróceniem uwagi na część dotyczącą przedmiotu działań Komisji (oświata, kultura, kultura 

fizyczna, sport). 

           Braliśmy udział w WOŚP jako Komisja, jako cała Rada Miejska, również święta lokalne 

i państwowe: 3 maja, Kupała, Dożynki, 11 Listopada, Święto Edukacji Narodowej. 

Przewodniczący Komisji podziękował pozostałym radnym za m.in.  wspieranie z własnych 

funduszy koncert i zbiórkę dla Ukrainy, który odbył się w lutym ubiegłego roku, zaraz                             



str. 10 
 

w pierwszych dniach wojny, radni wsparli także finansowo uroczystość 580-lecia lokacji 

Chodcza, wspierali w razie potrzeby różne organizacje, wyróżniające się osoby, młodzież, 

osoby starsze. Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu zrealizowała wszystkie 

zaplanowane założenia z planu pracy, z odbytych posiedzeń sporządzała protokoły z wnioskami  

oraz  opiniami, które przekazywane były do realizacji.    

W trakcie roku 2022 Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu przekazała następujące  

opinie i wnioski do  realizacji: 

-  wspólny wniosek z Komisją Rewizyjną o niezwłoczne ogłoszenie konkursów na kandydata 

na stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej w Chodczu oraz kandydata na stanowisko 

dyrektora Przedszkola Samorządowego w Chodczu, 

- pozytywna opinia nt. projektu arkusza organizacyjnego Przedszkola Samorządowego                   

i Szkoły Podstawowej w Chodczu na rok szkolny 2022/2023r., 

- pozytywna opinia Komisji wobec kandydatury p. Jolanty Tulińskiej na funkcję zastępcy 

dyrektora Szkoły Podstawowej im. Tadeusza Kościuszki w Chodczu. 

Ponadto Komisja w omawianym zakresie zajmowała się n/w sprawami: 

- zapoznanie z wynikami egzaminów końcowych w Szkole Podstawowej im. T. Kościuszki                

w Chodczu oraz innych osiągnięciach w nauce. Wyniki są różne ale nie są złe na tle 

województwa, powiatu. Nasi uczniowie byli nagradzani na konkursach przedmiotowych, 

wyróżniają się jeśli chodzi o imprezy kulturalne. W pracach Komisji Oświaty, Zdrowia, 

Kultury i Sportu aktywnie  uczestniczyli wszyscy członkowie, a frekwencja kształtowała się  

na poziomie  98,00%. 

 

6) Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – radny Łuczak Roman przedstawił, iż w skład Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji wchodzą następujący radni Rady Miejskiej w Chodczu: 

 

1. Łuczak Roman – Przewodniczący 

2. Sikorski Adam – Za-ca Przewodniczącego 

3. Kosmalski Robert 

4. Łuczak Tomasz 

5. Turbiak Monika 

6. Kwiatkowska Ewa 

7. Michalak Beata 

 

           Posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w roku 2022 odbywały się zgodnie            

z przyjętym planem pracy, zatwierdzonym uchwałą Nr XXXVI/247/22 Rady Miejskiej                      

w Chodczu z dnia 24 lutego 2022r. W  posiedzeniach  uczestniczyli Przewodnicząca Rady 

Miejskiej, Burmistrz Chodcza oraz pracownicy Urzędu i goście zaproszeni. Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji w roku 2022 odbyła 6 posiedzeń. Tematyka posiedzeń wynikała z planu 

pracy oraz z potrzeb wynikających z funkcjonowania  Burmistrza Chodcza,  Urzędu Miasta                 

i Gminy i przedstawiała się w następujący sposób: 

-  omówienie instytucji Skargi, Wniosku i Petycji jako przedmiotu działania Komisji na 

podstawie Ustawy o samorządzie gminnym, Kodeksu Postępowania Administracyjnego, 

ustawy o petycjach 

- rozpatrzenie i wydanie opinii na temat skarg, wniosków i petycji, które zostały przekazane do 

Komisji przez Przewodniczącego Rady Miejskiej 

- analiza i opiniowanie materiałów na sesję 

- sporządzenie planu pracy Komisji na rok 2023 

- sprawy bieżące wynikające w ciągu roku  

              Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zrealizowała wszystkie zaplanowane założenia          

z planu pracy, z odbytych posiedzeń sporządzała protokoły. W pracach Komisji Skarg, 
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Wniosków i Petycji aktywnie  uczestniczyli wszyscy członkowie a  frekwencja kształtowała się  

na poziomie  98,00%. Członkowie Komisji uczestniczyli  także w wybranych posiedzeniach 

pozostałych Komisji  Rady Miejskiej w Chodczu. 

 

Przewodnicząca podziękowała za przestawienie sprawozdań za 2022r. Dyskusji nie było.  

 

Ad.4 Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej w Chodczu za 2022r. – Przewodniczący 

Rady. 

        

              Rada Miejska w Chodczu (kadencja VIII tj. lata 2018-2023) wybrana została                       

w wyborach samorządowych dnia 21 października 2018r. w następującym składzie osobowym: 

1. Adryjańczyk Anna 

2. Feliniak Wiesław 

3. Kwiatkowska Ewa 

4. Krupa Błażej  

5. Kluzik Bohdan 

6. Kosmalski Robert 

7. Łuczak Tomasz 

8. Łuczak Roman 

9. Makowiecki Grzegorz 

10. Michalak Beata 

11. Pietrzak Wiesław  

12. Sikorski Adam 

13. Stempczyński Jerzy 

14. Turbiak Monika 

15. Twardowska Anna  

 

                 Funkcję Przewodniczącego Rady pełni Pani Twardowska Anna, a funkcję 

wiceprzewodniczących Pan Krupa Błażej oraz Pietrzak Wiesław. 

W roku 2022 odbyło się 12 sesji Rady Miejskiej, w tym 2 sesje nadzwyczajne w związku                          

z koniecznością podjęcia uchwał niecierpiących zwłoki. Podczas sesji podjęto 78 uchwał,              

a 13 dotyczyło budżetu Miasta i Gminy Chodecz oraz jego zmian w trakcie roku. 

Pozostałych 65 uchwał podjętych przez Radę Miejską w Chodczu dotyczyło spraw 

realizowanych przez Burmistrza Chodcza oraz Urząd Miasta i Gminy Chodecz  jak np.: 

- przyjęcie planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w Chodczu, 

- wyrażenie woli utworzenia stowarzyszenia z gminami wchodzącymi w skład Miejskiego 

Obszaru Funkcjonalnego Włocławka oraz Miastem Włocławek, 

- ustalenia diet dla radnych Rady Miejskiej w Chodczu, 

- wyrażenie zgody na zbycie niezabudowanej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 

Miasta i Gminy Chodecz, 

- ustanowienie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

i Przeciwdziałania Narkomanii na 2022r.,  

-  uchwalenie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganie bezdomności 

zwierząt na terenie Miasta i Gminy Chodecz w 2022r.,  

- niewyrażenie zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego, 

- określenie wykazu kąpielisk na terenie Miasta i Gminy Chodecz oraz określenie sezonu 

kąpielowego w roku 2022, 
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- zarządzenie poboru opłaty targowej w drodze inkasa, 

- likwidacja sołectwa Chodeczek i przyłączenia miejscowości Chodeczek do miejscowości 

Brzyszewo, 

- zakres pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa, 

- przyjęcie Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Chodecz na lata 2022 

– 2032, 

- rozpatrzenia petycji, 

- zmiany określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi a także zwolnienia w części z opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących odpady biodegradowalne 

stanowiące odpady komunalne w przydomowych kompostownikach oraz określenia górnych 

stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania                      

i unieszkodliwiania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych                    

i transportu nieczystości ciekłych, 

- ustalenie wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego na drogach gminnych, 

- ustalenie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych 

za uczestnictwo w działaniach ratowniczych i szkoleniach pożarniczych, 

- przyjęcie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Programu 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w gminie Chodecz na lata 2022-2024, 

- zmiana uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Chodecz na lata 2015-

2022, 

- rozpatrzenie skargi, 

- stwierdzenia braku podstaw do wygaśnięcia mandatu radnego, 

- zmiana uchwały w sprawie maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

odrębnie dla poszczególnych rodzajów napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w 

miejscu i poza miejscem sprzedaży zasad usytuowania na terenie miasta i gminy miejsc 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych, 

- określenie średniej ceny jednostki paliwa w Miasto i Gmina Chodecz na rok szkolny 

2022/2023, 

- wyrażenie zgody na przejęcie od Powiatu Włocławskiego zadań z zakresu zimowego 

utrzymania dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 

2022/2023, 

- wyrażenie zgody na utworzenie oraz przystąpienie do Stowarzyszenia WŁOF – Zintegrowane 

Inwestycje Terytorialne Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Włocławka, 

- ustalenie wysokości opłaty za pobyt oraz maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie 

dziecka w Żłobku Samorządowym w Chodczu, 

- ustalenie rocznego programu współpracy Miasta i Gminy Chodecz z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 rok, 

- pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,      

- uchwalenie opłat i podatków lokalnych, 

- ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, 

-  ustanowienie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023, 

- wyrażenia zgody na przekazanie części zadania z zakresu publicznego transportu zbiorowego 

i zawarcia porozumienia, 
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- przejęcia przez Gminę Chodecz od Gminy Boniewo części zadania z zakresu organizacji 

publicznego transportu zbiorowego, 

- uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy Chodecz, 

- ustalenie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi   

oraz wiele innych które wynikają z corocznego ich podejmowania. 

 

           Rada Miejska w Chodczu przyjęła Raport o Stanie Miasta i Gminy Chodecz za 2021r. 

oraz jednomyślnie udzieliła Burmistrzowi Chodcza wotum zaufania, przyjęła sprawozdanie                

z wykonania budżetu gminy za 2021r. oraz jednogłośnie udzieliła absolutorium Burmistrzowi 

Chodcza. Na każdym posiedzeniu sesji Rada Miejska zapoznawana była z informacjami                        

z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Chodecz. Sprawozdania z posiedzeń 

międzysesyjnych składały także poszczególne stałe Komisje Rady Miejskiej w Chodczu. Na 

sesjach radni zgłaszali wnioski, na które udzielano odpowiedzi. Dotyczyły one                                            

w szczególności:  

 

- remontów i napraw dróg gminnych, 

- oświaty, kultury i sportu, 

- czystości oraz porządku w gminie, 

- porządku publicznego, 

- funkcjonowania jednostek organizacyjnych gminy, 

- komunikacji i ochrony środowiska, 

- rozwoju gminy, 

  

                     Na początku każdego roku poszczególne komisje rady przyjmują plany działania. 

Z tym wiąże się  np. liczba posiedzeń komisji, która opiniuje merytorycznie poszczególne 

projekty uchwał, czy też wykonywanie przez Urząd Miasta i Gminy oraz Burmistrza   

poszczególnych zadań oraz  rozpatrywanie pism, wniosków które wpłynęły do Komisji od 

mieszkańców i osób spoza terenu. I tak w trakcie 2022 roku Komisja Budżetu i Finansów 

odbyła posiedzeń 14, Komisja Rolna i Infrastruktury Technicznej – 9, Komisja Obywatelska               

i Ochrony Środowiska – 12, Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – 9 posiedzeń, 

Komisja Rewizyjna – 10 posiedzeń oraz Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – 6 posiedzeń. 

Rada i jej komisje wypełniały swoje bieżące zadania ustawowe i statutowe związane                                   

z przyjętym planem pracy oraz wynikające z funkcji kontrolnej. 

Komisje odbywały również posiedzenia wyjazdowe (w terenie), przygotowanie terenów 

rekreacyjnych do sezonu turystycznego czy też sprawdzanie stanu dróg i realizacji 

poszczególnych inwestycji.  

Działania Rady Miejskiej w Chodczu i poszczególnych Komisji przyczyniły się                    

w dużym stopniu do wykonania szeregu inwestycji związanych z poprawą codziennego 

funkcjonowania mieszkańców naszego miasta i gminy oraz poprawy warunków życia. 

Przewodnicząca podziękowała wszystkim radnym za współpracę, za wsparcie jej osoby, 

Pani Skarbnik, Pani Mecenas, pracownikom merytorycznym Gminy którzy pilnie uczestniczyli 

w sesjach, Pani Darii Łukaszewicz za wsparcie radnych w organizacji pracy. 
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Ad. 5 Sprawozdanie o odbytych posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej w okresie 

międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

 

                Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Przewodniczących Komisji stałych                         

o przedłożenie sprawozdań ze swych posiedzeń w okresie międzysesyjnym.               

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – radny Łuczak Tomasz przedstawił, iż Komisja              

w okresie międzysesyjnym odbyła jedno posiedzenie. Tematem przewodnimi były sprawy 

bieżące związane z oświatą.   

2) Komisja Budżetu i Finansów – radny Makowiecki Grzegorz przedstawił, iż Komisja                          

w okresie międzysesyjnym odbyła jedno posiedzenie. Na tej Komisji rozpatrywaliśmy pisma 

skierowane do Komisji, sprawy bieżące, sporządzane było sprawozdanie za rok 2022, ustalenie 

planu pracy na rok 2023 omawiane były zmiany do budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 

2023. 

3) Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej – radny Wiesław Feliniak  

przekazał iż w okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała.  

 

4) Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – radna Ewa Kwiatkowska 

przekazała iż w okresie międzysesyjnym Komisja odbyła jedno posiedzenie w dniu 

dzisiejszym. To było bardzo trudne posiedzenie z uwagi na przedstawione materiały ale 

również na spotkania z mieszkańcami gminy, którzy przedstawili wiele problemów, które 

uważają, że powinny być w naszej gminie rozstrzygnięte, mają uwagi, zastrzeżenia. Te uwagi, 

ta korespondencja, złożone wnioski będą przedmiotem kolejnego posiedzenia Komisji 

Obywatelskiej. 

5)  Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu –  radny Stempczyński przekazał, iż w okresie 

międzysesyjnym Komisja nie obradowała.  

6) Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – radny Łuczak Roman przekazał, iż                

w okresie międzysesyjnym Komisja obradowała raz. Na posiedzeniu Komisja zajmowała się 

rozpatrywaniem pism skierowanych do Komisji. 

Dyskusji nie było. 

 

Ad.6 Sprawozdanie z działalności Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                        

w Chodczu za rok 2022.                                                        

 

               Przewodnicząca o przedłożenie sprawozdania z działalności Miejsko Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Chodczu za rok 2022 poprosiła panią kierownik MGOPS 

Katarzynę Jóźwiak. Pani Katarzyna poinformowała, iż w 2022 roku z następujących form 

wsparcia skorzystało: 

✓ Świadczenia alimentacyjne dla 20 rodzin, 

✓ Świadczenia rodzicielskie dla 8 osób, 

✓ Składki na ubezpieczenie emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego dla 

32 osób, 

✓ Zasiłki rodzinne i dodatki do zasiłków rodzinnych dla 135 rodzin, 

✓  Zasiłki pielęgnacyjne dla 100 osób kwota, 
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✓  Świadczenia opiekuńcze (zasiłek dla opiekuna i specjalny zasiłek opiekuńczy, 

świadczenie pielęgnacyjne) dla 54 osób, 

✓ Jednorazowe zapomogi z tytułu urodzenia dziecka dla 18 osób. 

 

Pracownicy socjalni przeprowadzili 473 wywiady środowiskowe i wydali dla 750 osób paczki 

żywnościowe, 1210 osobom udzielili wsparcia w postaci pracy socjalnej, a 168 rodzinom 

wydano Karty Dużej Rodziny. W ramach  dodatku osłonowego rozpatrzono 1161 wniosków, 

natomiast wniosków o dodatek węglowy rozpatrzono 2219, innych źródeł ciepła 117. Wpłynęły 

też 22 wnioski o wypłatę dodatku elektrycznego. Łącznie rozpatrzono 3519 wniosków                            

o wypłatę różnych form dodatków. Ponadto realizowane były usługi opiekuńcze i z tej formy 

wsparcia skorzystało 18 osób, natomiast ze specjalistycznych usług opiekuńczych skorzystało 

3 dzieci ( dofinansowanie z budżetu państwa).  W 2022r. ośrodek pomocy społecznej prowadził 

Centrum Integracji Międzypokoleniowej, a także Klub Seniora. Działania te były realizowane  

w ramach projektu ,,Lepsze jutro-wsparcie usług opiekuńczych i usług wsparcia rodziny na 

terenie Miasta i Gminy Chodecz’’ współfinansowanego z Europejskiego Funduszu 

Społecznego. Ośrodek pomocy społecznej w Chodczu prowadzi również obsługę Zespołu 

Interdyscyplinarnego, czyli grupy osób, które są przedstawicielami policji, oświaty, służby 

zdrowia, sądu, pomocy społecznej. Celem zespołu jest zwalczanie przemocy domowej i pomoc 

osobom poszkodowanym tym przestępstwem. W 2022r. aktywnych było 7 Niebieskich Kart.            

5 z nich zostało założonych na skutek informacji uzyskanych podczas wykonywania 

obowiązków służbowych przez wyżej wymienionych pracowników służb. W toku 

prowadzonych działań pomocą objęto 29 osób, w tym 15 kobiet (w tym: 3 starsze,                                     

1  niepełnosprawna), 7 mężczyzn (1 niepełnosprawny) i  7 dzieci (2 dziewczynki i 5 chłopców). 

Działania Zespołu Interdyscyplinarnego ściśle wiążą się z działaniem Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Chodczu, której obsługę prowadzi również  

ośrodek pomocy społecznej. Osoby uzależnione i ich rodziny mogą skorzystać ze wsparcia 

terapeuty uzależnień, który jest do dyspozycji w co 2 piątek miesiąca w Punkcie Pomocy 

Terapeutycznej i Psychologicznej w Chodczu. Osoby zainteresowane mogą skorzystać również 

z chodeckiej grupy wsparcia, która spotyka się w każdy piątek danego miesiąca. Miejsko – 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej realizował Gminny Program Profilaktyki                                         

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii, którego celem 

było ograniczenie szkód zdrowotnych i zaburzeń życia rodzinnego, wynikających z używania 

alkoholu i innych substancji psychoaktywnych oraz zjawiska picia alkoholu, używania 

substancji psychoaktywnych i podejmowania innych zachowań ryzykownych przez dzieci                      

i młodzież. W ramach Programu funkcjonuje również świetlica opiekuńczo – wychowawcza,  

a także Punkt Informacyjny Pomocy Terapeutycznej i Psychologicznej w Chodczu. Również 

dorosłe osoby niepełnosprawne mają osobę wspomagającą, którą jest asystent osobisty osoby 

niepełnosprawnej. Asystent jest zewnętrznym wsparciem, które umożliwia osobie 

niepełnosprawnej samodzielne, niezależne życie, pomagając pokonywać te problemy,                              

z którymi na co dzień osoba niepełnosprawna nie może sobie poradzić. Zadaniem asystenta jest 

pomoc osobie niepełnosprawnej w codziennym życiu, tak aby mogła ona aktywnie 

uczestniczyć w życiu społecznym. Na tym zakończono. Następnie o opinię została poproszona 

Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska. Kwiatkowska Ewa przedstawiła, iż opinia 

Komisji jest pozytywna. Radni pytań nie mieli. Sprawozdanie z działalności Miejsko 
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Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Chodczu za rok 2022 zostało przez Radę Miejską  

w Chodczu przyjęte 15 głosami za. 

 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Chodczu na rok 2023. 

 

              Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska o przedłożenie planu pracy 

Komisji Rewizyjnej poprosiła Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. Radny Łuczak Tomasz 

odczytał plan pracy Komisji na 2023r., który przedstawia się w następujący sposób: 

PLAN 

pracy Komisji Rewizyjnej na 2023 rok 

 

 

Lp. Tematyka posiedzenia 

Komisji Rady 

Termin 

posiedzenia 

Odpowiedzialna osoba 

za  referowanie 

tematu 

z Urzędu bądź 

instytucji. 

4. 1. Terminowość zwrotu odsetek 

kapitałowych i dotacji za rok 2022.  

I kwartał 

2023r. 

 

5. 2. Gospodarowanie mieniem gminy. II kwartał 

2023r. 

 

3. Analiza działalności  Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.  

II kwartał 

2023r. 

 

4. Opinia z wykonania budżetu Miasta i 

Gminy za 2022r.; wniosek o udzielenie 

lub nie absolutorium  

II kwartał 

2023r. 

 

5. Kluby sportowe, Stowarzyszenia - 

zasadność wydatkowania środków. 

II kwartał 

2023r. 

 

6. 

 

Wypłata dodatków węglowych II kwartał 

2023r. 

 

7. Opinia z wykonania budżetu Miasta i 

Gminy Chodecz za I półrocze 2023r. 

III kwartał 

2023r. 

 

8. Wydatkowanie środków finansowych w 

placówkach oświatowych / 

funkcjonalność świetlicy. 

 

III kwartał 

2023r. 

 

9. Funkcjonowanie PSZOK IV kwartał 

2023r. 

 

10. Sprawy bieżące oraz sprawy zlecone 

przez Radę Miejską 

 

 

cały rok  
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Dyskusji nie było. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały następnie uchwała została 

poddana pod głosowanie. Za głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr 

L/331/23 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.8 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej 

w Chodczu na rok 2023. 

 

             Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Przewodniczących Komisji stałych                         

o przedłożenie planów pracy na rok 2023. 

1) Komisja Budżetu i Finansów – radny Makowiecki Grzegorz przedstawił następujący plan 

pracy na 2023r.  

PLAN 

pracy  Komisji Budżetu i Finansów 

na  2023 rok  

 
Lp.  Tematyka posiedzenia  

Komisji Rady 

Termin  

posiedzenia 

Odpowiedzialna osoba  za 

referowanie tematu  

z Urzędu bądź instytucji. 

1. Opracowanie planu  pracy Komisji na rok 2023. 

Zaopiniowanie projektów uchwał sesji Rady 

Miejskiej. 

I kwartał 2023r.  

2. 

 

Analiza podziału środków  budżetowych na 

inwestycje według  budżetu na 2023r. 

Zaopiniowanie projektów uchwał sesji Rady 

Miejskiej. 

I kwartał 2023r.  

3. 

 

Informacje na temat  zaległości podatkowej oraz za  

odpady komunalne za 2022r. 

Zaopiniowanie projektów uchwał sesji Rady 

Miejskiej. 

I kwartał 2023r.  

4. Informacja na temat inwestycji gminnych 

finansowanych ze środków z zewnątrz. 

Zaopiniowanie projektów uchwał sesji Rady 

Miejskiej. 

II kwartał 2023r.  

5. 

 

Informacje na temat wykorzystania środków 

finansowych za 2022r. w Miejsko-Gminnym 

Ośrodku Pomocy Społecznej w Chodczu. 

Zaopiniowanie projektów uchwał sesji Rady 

Miejskiej. 

II kwartał 2023r.  

6. Analiza i opinia w sprawie wykonania budżetu za I 

półrocze 2023r.  

Zaopiniowanie projektów uchwał sesji Rady 

Miejskiej. 

III kwartał 2023r.  

7. 

 

 

Analiza  sytuacji ekonomiczno-finansowej w Gminie  

Zaopiniowanie projektów uchwał sesji Rady 

Miejskiej. 

III kwartał 2023r.  

8. 

 

 

Stan realizacji inwestycji w Gminie Chodecz. 

Zaopiniowanie projektów uchwał sesji Rady 

Miejskiej. 

IV kwartał 2023r.  

9. Zapoznanie się z założeniami do projektu budżetu na  IV kwartał 2023r.  
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rok 2024 oraz planem inwestycyjnym Gminy w 

2024r.  Zaopiniowanie projektów uchwał sesji Rady 

Miejskiej. 

10. Analiza i opiniowanie zmian do budżetu w trakcie 

roku . 

Terminy, tematyka mogą być zmienione w zależności 

od zaistniałych potrzeb. 

na bieżąco   

 

 

2) Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej – radny Feliniak Wiesław 

przedstawił następujący plan pracy na 2023r. 

PLAN 

pracy Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej 

na 2023 rok  

 

Lp.  Tematyka posiedzenia  

Komisji Rady 

Termin  

posiedzenia 

Odpowiedzialna 

osoba  za 

referowanie tematu z 

Urzędu bądź 

instytucji. 

1. Opiniowanie projektów budowy i napraw 

bieżących dróg na terenie Gminy. 

I kwartał 2023r.  

2. 

 

Opiniowanie zadań inwestycyjnych 

realizowanych przez  samorząd  gminny. 

I kwartał 2023r.  

3. 

 

Planowanie  prac związanych z melioracją. II kwartał 2023r.  

4. Bieżące utrzymanie dróg związane z  

odkrzaczaniem  poboczy. 

III kwartał 2023r.  

5. Współpraca przy organizowaniu dożynek. III kwartał 2023r.  

6. 

 

Współpraca przy zagospodarowaniu terenów 

rekreacyjnych i jezior. 

II-III kwartał 

2023r. 

 

7. Przyjęcie planu przygotowanego przez  

Prezesa  ZGK  Spółka  z o.o. odnośnie 

przygotowania zakładu do zimowego 

utrzymania dróg. 

IV kwartał 2023r.  

8. 

 

Opinia dotycząca przejęcia przez samorząd 

zimowego utrzymania dróg powiatowych 

leżących na terenie gminy. 

IV kwartał 2023r.  

9. 

 

 

Opiniowanie podań o umorzenia i odroczenia 

podatku rolnego. 

IV kwartał 2023r.  
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10. 

 

Analiza i opiniowanie projektu budżetu na 

2024 rok. 

IV kwartał 2023r.  

11. 

12. 

Sprawy bieżące wynikające w ciągu roku. 

Terminy posiedzeń będą wyznaczane przez 

przewodniczącego Komisji. 

I-IV kwartał 

2023r. 

 

 

3)  Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – radna Kwiatkowska Ewa 

przedstawiła następujący plan pracy na 2023r. 

PLAN 

Pracy Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska 

na 2023 rok 

  

1) Analiza i opiniowanie materiałów  na sesje Rady – cały rok. 

2) Rozpatrywanie pism skierowanych do Komisji – cały rok. 

3)  Sprawy bieżące – cały rok. 

 

 I kwartał 

1. Sporządzenie sprawozdania za 2022 rok oraz opracowanie planu pracy Komisji na 2023 

rok. 

2. Spotkanie z liderami stowarzyszeń z terenu Gminy Chodecz. 

3. Gospodarka mieszkaniowa, zasoby komunalne i socjalne. Zasoby i ich stan. 

 

II kwartał 

1. Utrzymanie i stan placów zabaw. 

2. Informacja o stanie ładu, porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2022 rok - 

funkcjonowanie ustawy. 

3. Realizacja zadań z zakresu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

Narkomanii oraz Przemocy w Rodzinie. 

4. Przygotowanie Gminy do sezonu letniego. 

 

III kwartał 

1. Analiza i ocena wykonania budżetu za I półrocze 2023 roku. 

2. Funkcjonowanie gospodarki odpadami, stan wysypisk, zbiórka i magazynowanie. 

3. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarno – weterynaryjnego. Współpraca ze 

schroniskiem dla zwierząt. 

4. Działania Gminy w zakresie promocji i turystyki. 

 

IV kwartał 

1. Ocena zjawisk negatywnie oddziałujących na środowisko. Emisja zanieczyszczeń. 

2. Współpraca z organizacjami i stowarzyszeniami. 

3. Realizacja programu Rewitalizacji Miasta i Gminy Chodecz. 

4. Analiza projektu budżetu w zakresie zadań Komisji na rok 2024. 

 

4) Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu –  radny Stempczyński Jerzy 

przedstawił następujący plan pracy na 2023r. 
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PLAN 

Pracy Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu 

na 2023 rok 

 

 

Lp. Tematyka posiedzenia 

Komisji Rady 

Termin 

posiedzenia 

Odpowiedz. 

osoba z 

Urzędu MiG 

1. Sprawy dotyczące promocji Gminy Chodecz. cały rok 

 

 

2.  Spotkanie okresowe z dyrekcją  Szkoły Podstawowej 

im. Tadeusza Kościuszki w Chodczu. 

 

I i II półrocze 

2023r. 

 

3. Współudział Komisji w organizacji niektórych imprez 

masowych. 

 

cały rok  

4. Udział członków Komisji w uroczystościach 

organizowanych  w szkołach i placówkach 

oświatowych 

 

cały rok   

5. Patronat nad organizacją konkursów przedmiotowych 

organizowanych w Szkole Podstawowej im. Tadeusza 

Kościuszki w Chodczu. 

cały rok  

 

 

6. Przegląd obiektów sportowych i rekreacyjnych                   

Miasta i Gminy Chodecz. 

 

II kwartał 2023  

7. Przegląd arkusza organizacyjnego Szkoły 

Podstawowej i Przedszkola Samorządowego                      

w Chodczu na rok szkolny 2023/2024. 

 

II  kwartał 2023  

8. Informacja o największych osiągnięciach sportowych 

i kulturalnych dzieci i młodzieży w 2023 roku. 

 

IV kwartał 2023  

9. Spotkanie Komisji dotyczące  zaopiniowania projektu 

budżetu w tym z zakresu będącego  przedmiotem 

działania Komisji i jego podziału na dany rok 

budżetowy. 

IV  kwartał 2023  

10. Sprawozdanie – podsumowanie działalności Komisji   

za rok 2023. 

IV kwartał 2023  

 

 

5) Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – Przewodniczący Łuczak Roman przedstawił 

następujący plan pracy na 2023r. 
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PLAN  

Pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

na 2023 rok 
 

I kwartał  

 

1. Rozpatrywanie skarg, wniosków i petycji, które zostały przekazane do Komisji przez 

Przewodniczącego Rady Miejskiej; 

2. Sprawozdanie z pracy Komisji za 2022r. 

3. Sprawy bieżące. 

 

II kwartał  

 

1. Rozpatrywanie skarg, wniosków i petycji, które zostały przekazane do Komisji przez 

Przewodniczącego Rady Miejskiej; 

2. Sprawy bieżące. 

 

III kwartał  

 

1. Rozpatrywanie skarg, wniosków i petycji, które zostały przekazane do Komisji przez 

Przewodniczącego Rady Miejskiej; 

2. Sprawy bieżące. 

 

IV kwartał  

 

1. Plan pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na rok 2024; 

2. Rozpatrywanie i wydanie opinii nt. skarg wniosków i petycji, które zostały przekazane do 

Komisji przez Przewodniczącego Rady Miejskiej; 

3. Sprawy bieżące. 

Dyskusji nie było. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały następnie uchwała została 

poddana pod głosowanie. Za głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr 

L/332/23 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta              

i Gminy Chodecz na rok 2023. 

 

            Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2023 poprosiła Panią 

Skarbnik. Pani Monika udzieliła informacji, iż w budżecie gminy Chodecz na 2023r. dokonuje 

się zwiększenia po stronie planu dochodów i wydatków o kwotę 644.519,00 zł. W toku 

realizacji budżetu dokonuje się następujących zmian zarówno po stronie dochodów                                    

i wydatków. Zgodnie ze złożonymi wnioskami od mieszkańców miasta i gminy Chodecz                       

o zakup węgla zwiększa się wpływ ze sprzedaży węgla po cenach preferencyjnych w rozdziale 

„Pozostała działalność” w dziale wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz                       

i wodę w paragrafie 084 i w paragrafie 097 o łączną kwotę 600.000,00 zł. Zgodnie                                     

z podpisanym porozumieniem pomiędzy Urzędem Województwa Kujawsko-Pomorskiego                    

a Gminą Chodecz zwiększa się dotację w rozdziale „Lokalny transport zbiorowy” w paragrafie 

233 o kwotę 6.000,00 zł. jako zwrot rekompensaty z tytułu stosowania uprawnień do ulgowych 



str. 22 
 

przejazdów w publicznym transporcie zbiorowym przy przewozach osób na podstawie 

jednorazowych biletów ulgowych oraz imiennych miesięcznych biletów ulgowych; zgodnie                 

z podpisaną umową ze Starostwem Powiatowym we Włocławku zwiększa się dotację                             

w rozdziale „Drogi publiczne powiatowe” w paragrafie 232 o kwotę 25.000,00 zł.; pismem od 

Wojewody Kujawsko-Pomorskiego zwiększa się dotację w rozdziale Urzędy Wojewódzkie                

w paragrafie 201 o kwotę 400,00 zł. na realizację zadań w 2023 roku; pismem od Ministra 

Finansów została zmniejszona w rozdziale „Różne rozliczenia” w paragrafie 292 subwencja 

oświatowa ogólna o kwotę 13.024,00 zł.; pismem od Ministra Finansów zwiększono dotację               

w rozdziale „Różne rozliczenia” w paragrafie 210 w kwocie 12.502,00 zł. z przeznaczeniem na 

realizację dodatkowych zadań oświatowych związanych z kształceniem, wychowaniem                          

i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy; pismem od Wojewody 

Kujawsko-Pomorskiego zwiększono dotacje w rozdziale „Ośrodki pomocy społecznej”                       

w paragrafie 203 o kwotę 7.200,00 zł.; pismem od Wojewody Kujawsko-Pomorskiego 

zwiększono dotacje w rozdziale „Usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze”                  

w paragrafie 201 o kwotę 1.600,00 zł. na realizację zadań w 2023 roku; pismem od Wojewody 

Kujawsko-Pomorskiego zwiększono dotacje w rozdziale „Karta Dużej Rodziny” w paragrafie 

201 o kwotę 519,00 zł.; pismem od Wojewody Kujawsko-Pomorskiego zwiększono dotacje              

w rozdziale „Pozostała działalność” w dziale rodzina w paragrafie 210 o kwotę 3.460,00 zł. na 

zapewnienie wypłaty świadczeń rodzinnych obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium tego państwa; wprowadzono w rozdziale „Schroniska dla zwierząt”              

w paragrafie 096 kwotę 2.000,00 zł. jako darowiznę od Fundacji Zwierz na kastrację zwierząt. 

Wprowadzono nowe zadanie inwestycyjne, zadanie pt. Modernizacja pomieszczeń remizy OSP 

w Sobiczewach w kwocie 50.000,00 zł. W wyniku wprowadzonych zmian deficyt budżetu 

gminy Chodecz na 2023 rok nie uległ zmianie i wynosi 1.498.861,00 zł. Na dzień dzisiejszy 

planowana po stronie dochodów jest kwota 40.299.380,60 zł. po stronie wydatków 

41.798.241,60 zł. Na tym zakończono. Następnie o opinię została poproszona Komisja Budżetu 

i Finansów. Radny Grzegorz Makowiecki przedłożył informację, iż opinia jest pozytywna. 

Pytań radni nie mieli. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały następnie uchwała została 

poddana pod głosowanie. Za uchwałą głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. 

Uchwała Nr L/333/23 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Miasta                           

i Gminy Chodecz oraz określenie sezonu kąpielowego w roku 2023. 

 

                 Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie podjęcia w/w uchwały 

poprosiła panią Agatę Drzewiecką. Pani Agata poinformowała, iż jako co roku nadeszła chwila 

aby podjąć uchwałę dotyczącą wyznaczenia okresu kąpielowego, w ubiegłym roku do gminy 

wpłynął jeden wniosek na utworzenie kąpieliska w Chodczu, w tym samym miejscu jak                        

w poprzednich latach i zgodnie z ustawą Prawo wodne Rada Gminy ma obowiązek podjęcia 

corocznej uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie gminy oraz określenia sezonu 

kąpielowego. Projekt niniejszej uchwały został wyłożony do wglądu publicznego na okres 21 

dni, ponadto został wysłany do zaopiniowania do odpowiednich organów, opinia wszystkich 

tych że organów jest pozytywna także podjęcie niniejszej uchwały jest jak najbardziej zasadne. 

Na tym zakończono. Następnie o opinię została poproszona Komisja Obywatelska i Ochrony 

Środowiska. Radna Ewa Kwiatkowska przedstawiła, iż opinia Komisji jest pozytywna. Radni 

pytań nie mieli. Osoba z sali chciała zadać pytanie. Przewodnicząca odpowiedziała iż będzie to 

możliwe w punkcie wolne wnioski. Następnie Przewodnicząca odczytała projekt uchwały 
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następnie uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 15 radnych, przeciw 0, 

wstrzymujących 0. Uchwała Nr L/334/23 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu kąpieliska Plaża Miejska               

w Chodczu nad Jeziorem Chodeckim.  

 

               Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie podjęcia w/w uchwały poprosiła 

panią Agatę Drzewiecką. Pani Agata poinformowała, iż co roku ten regulamin funkcjonuje 

aczkolwiek nigdy nie był on oficjalnie tutaj podjęty przez radę miejską w Chodczu, a zgodnie 

z ustawą o samorządzie gminnym Gminie przysługuje prawo stanowienia aktów prawa 

miejscowego i między innymi w zakresie zasad i trybu korzystania z gminnych obiektów                        

i urządzeń użyteczności publicznej. Akty prawa miejscowego ustanawia rady Gminy w formie 

uchwały i aby nie pozostawiać wątpliwości chociażby użytkownikom naszego kąpieliska jak 

najbardziej proponuję aby tą uchwałę podjąć, żeby była ona ogólnodostępna dla każdego to 

chciałby z niego skorzystać. Na tym zakończono. Następnie o opinię została poproszona 

Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska. Kwiatkowska Ewa przedstawiła, iż opinia 

Komisji jest pozytywna. Radni pytań nie mieli. Przewodnicząca o odczytanie projektu uchwały 

poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Wiesława Pietrzaka, następnie po odczytaniu uchwała 

została poddana pod głosowanie. Za głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. 

Uchwała Nr L/335/23 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich na 

terenie Miasta i Gminy Chodecz. 

 

                    Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie podjęcia w/w uchwały 

poprosiła panią Agatę Drzewiecką. Pani Agata poinformowała, iż przypominając że Gminie 

przysługuje prawo ustanowienia prawa miejscowego proponuje się podjęcie uchwały                             

w sprawie regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich na terenie Miasta i Gminy Chodecz też 

aby był ogólnie udostępniony, ogólnie podany do publicznej wiadomości natomiast tak 

naprawdę ta niniejsza uchwała jest przygotowana na potrzeby rozliczenia projektu w zakresie 

przebudowy świetlic wiejskich, na które otrzymaliśmy dofinansowanie z PROWu i podczas 

weryfikacji wniosku o płatność jest wymagana taka uchwała. Na tym zakończono. Następnie  

o opinię została poproszona Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska. Kwiatkowska Ewa 

przedstawiła, iż opinia Komisji jest pozytywna. Radni pytań nie mieli. Przewodnicząca                              

o odczytanie projektu uchwały poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Wiesława Pietrzaka, 

następnie po odczytaniu uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 15 radnych, 

przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr L/336/23 została podjęta i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu korzystania z obiektów sportowo-

rekreacyjnych na terenie Miasta i Gminy Chodecz. 

 

                    Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie podjęcia w/w uchwały 

poprosiła panią Agatę Drzewiecką. Pani Agata poinformowała, iż to jest propozycja kolejnego 

aktu prawa miejscowego tym razem w zakresie korzystania z obiektów sportowo-

rekreacyjnych. Niniejsza uchwała dotyczy również projektu dofinansowanego z Urzędu 

Marszałkowskiego, zakresu zagospodarowania przestrzeni publicznej także jak najbardziej jest 
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zasadna do podjęcia. Na tym zakończono. Następnie o opinię została poproszona Komisja 

Obywatelska i Ochrony Środowiska. Kwiatkowska Ewa przedstawiła, iż opinia Komisji jest 

pozytywna. Radni pytań nie mieli. Przewodnicząca o odczytanie projektu uchwały poprosiła 

Wiceprzewodniczącego Rady Wiesława Pietrzaka, następnie po odczytaniu uchwała została 

poddana pod głosowanie. Za głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr 

L/337/23 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub 

znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków Miasta i Gminy Chodecz nie stanowiącym 

jej wyłącznej własności. 

 

                    Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie podjęcia w/w uchwały 

poprosiła panią Agatę Drzewiecką. Pani Agata poinformowała, iż taką uchwałę podjęli radni  

w 2014 roku jednakże ze względu na to, że został ogłoszony nabór w ramach Polskiego Ładu 

na zabytki gdzie zmienia się zupełnie struktura dofinansowania i poziom do 98% koniecznym 

było dokonanie aktualizacji tejże uchwały. Aby otrzymać środki i jakby móc je wydatkować 

zgodnie z ustalonymi zasadami programu podjęcie niniejszej uchwały jest jak najbardziej 

zasadne. Na tym zakończono. Następnie o opinię została poproszona Komisja Budżetu                              

i Finansów. Makowiecki Grzegorz przedstawił, iż opinia Komisji jest pozytywna. Radni pytań 

nie mieli. Przewodnicząca o odczytanie projektu uchwały poprosiła Wiceprzewodniczącego 

Rady Wiesława Pietrzaka, następnie po odczytaniu uchwała została poddana pod głosowanie. 

Za głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr L/338/23 została podjęta 

i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 15 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Miasta 

i Gminy Chodecz na lata 2023-2026 z perspektywą do roku 2030. 

                     

             Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie podjęcia w/w uchwały poprosiła 

pana Wojciecha Kozińskiego. Pan Wojciech poinformował, iż organy wykonawcze gmin są 

zobowiązane sporządzić gminy program ochrony środowiska zgodnie z ustawą Prawo ochrony 

środowiska Dziennik Ustaw z 2022r. pozycja 2556 gminy zobowiązane są wykonywać 

program ochrony środowiska jako dokument uzupełniający lokalną politykę rozwoju oraz 

dostosowywać założenie programu ochrony środowiska do strategii rozwoju, w tym do 

programów operacyjnych w skali województwa i kraju. Program ochrony środowiska musi 

opierać się na analizie aktualnego stanu środowiska. Ponadto przeanalizowane powinny zostać 

dotychczas obowiązujące oraz określone powinny zostać nowe cele i priorytety ekologiczne dla 

gminy. W związku z powyższym zasadne jest przyjęcie uchwały. Na tym zakończono. 

Następnie o opinię została poproszona Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska. 

Kwiatkowska Ewa przedstawiła, iż opinia Komisji jest pozytywna. Radni pytań nie mieli. 

Przewodnicząca o odczytanie projektu uchwały poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady 

Wiesława Pietrzaka, następnie po odczytaniu uchwała została poddana pod głosowanie. Za 

głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr L/339/23 została podjęta                     

i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 



str. 25 
 

Ad. 16 Podjęcie uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Chodecz w roku 2023. 

 

                    Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie podjęcia w/w uchwały 

poprosiła panią Anetę Szarecką. Pani Aneta poinformowała, iż zgodnie z art. 11a Ustawy z dnia 

21 sierpnia 1997r. o ochronie zwierząt Rada Miasta ma obowiązek określić corocznie w drodze 

uchwały do dnia 31 marca, program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt. Projekt uchwały stworzony na 2023r. został wysłany celem 

zaopiniowania do Powiatowego Lekarza Weterynarii we Włocławku oraz do czterech kół 

łowieckich działających na terenie powiatu włocławskiego. Do programu nie zostały wniesione 

żadne uwagi. W związku z powyższym przyjmuje się za zasadne podjęcie niniejszej uchwały. 

Na tym zakończono. Następnie o opinię została poproszona Komisja Obywatelska i Ochrony 

Środowiska. Kwiatkowska Ewa przedstawiła, iż opinia Komisji jest pozytywna. Radni pytań 

nie mieli. Przewodnicząca o odczytanie projektu uchwały poprosiła Wiceprzewodniczącego 

Rady Wiesława Pietrzaka, następnie po odczytaniu uchwała została poddana pod głosowanie. 

Za głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr L/340/23 została podjęta 

i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 17 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości                           

i porządku na terenie Miasta i Gminy Chodecz. 

 

                    Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie podjęcia w/w uchwały 

poprosiła panią Lidię Chodorek. Pani Lidia poinformowała, iż uchwalenie nowego Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy Chodecz wynika z konieczności 

wprowadzenia zmian wskazanych przez Kujawsko – Pomorski Urząd Wojewódzki. Regulamin  

reguluje niezbędne warunki utrzymania czystości i porządku na naszym terenie. Opinia 

sanepidu co do projektu uchwały jest pozytywna. Biorąc pod uwagę powyższe argumenty 

podjęcie uchwały uznaje się za konieczne i zasadne. Na tym zakończono. Następnie o opinię 

została poproszona Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska. Kwiatkowska Ewa 

przedstawiła, iż opinia Komisji jest pozytywna. Głos zabrał przedstawiciel mieszkańców wsi 

Bogołomia, którzy są mieszkańcami działek letniskowych  prosząc o udział w dyskusji na temat 

procedowanej uchwały, ponieważ jego zdaniem jest ona bez zasadna. Przewodnicząca 

odpowiedziała, iż ustali to rada. Udzielono informacji, że Pan może zabrać głos w wolnych 

wnioskach. Wywiązała się dyskusja, pani obecna na sali powiadomiła, że prowadzi transmisję 

na facebooku. Przewodnicząca poinformowała, że wszystkie aspekty tego projektu były 

omawiane na Komisji Obywatelskiej i były szeroko dyskutowane, wszystko jest w protokole, 

protokoły są do wglądu. Pan obecny na sali zarzucił, że od 2005 roku BIP Urzędu nie jest 

uaktualniany jeśli chodzi o przychody, wydatki i inne rzeczy gminy. Pani obecna na sali spytała 

kiedy może wnieść z Panem obecnym również na sali uwagi do tego projektu regulaminu. 

Przewodnicząca odpowiedziała, że w sprawach bieżących i wolnych wnioskach. Państwo 

obecni na sali nie zgodzili się z tym. Dyskusję w tym temacie przerwała mecenas Urzędu 

Dorota Grabczyńska mówiąc, że dyskusja w tym punkcie porządku obrad dotyczy, tych którzy 

podejmują uchwałę w tym momencie czyli radnych. Przewodnicząca poinformowała, że 

państwo będą mogli się wypowiedzieć w wolnych wnioskach i zapewniła, że ta uchwała była 

opracowana. Poproszono o nieprzeszkadzanie i niezakłócanie obrad sesji. Przewodnicząca                               

o odczytanie projektu uchwały poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Wiesława Pietrzaka, 

następnie po odczytaniu uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 15 radnych, 

przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr L/341/23 została podjęta i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 
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Ad. 18 Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług   

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                                              

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

                    Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie podjęcia w/w uchwały 

poprosiła panią Lidię Chodorek. Pani Lidia poinformowała, iż przedłożony projekt uchwały 

szczegółowo określa częstotliwość odbierania poszczególnych frakcji odpadów komunalnych  

zgodnie z zapisami art. 6r ust. 3b ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 

Podjęcie nowej uchwały wynika z konieczności wprowadzenia zmian wskazanych przez 

Kujawsko – Pomorski Urząd Wojewódzki. Zmiany zostały pozytywnie zaopiniowane przez 

sanepid. Biorąc pod uwagę powyższe argumenty podjęcie uchwały uznaje się za konieczne                    

i zasadne. Na tym zakończono. Następnie o opinię została poproszona Komisja Obywatelska             

i Ochrony Środowiska. Kwiatkowska Ewa przedstawiła, iż opinia Komisji jest pozytywna. 

Radni pytań nie mieli. Przewodnicząca o odczytanie projektu uchwały poprosiła 

Wiceprzewodniczącego Rady Wiesława Pietrzaka, następnie po odczytaniu uchwała została 

poddana pod głosowanie. Za głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr 

L/342/23 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 19 Podjęcie uchwały w sprawie odpłatnego przyjmowania przez punkt selektywnego 

zbierania odpadów komunalnych odpadów z działalności rolniczej niestanowiących 

odpadów rolniczych.  

 

                    Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie podjęcia w/w uchwały 

poprosiła panią Lidię Chodorek. Pani Lidia poinformowała, iż zgodnie z art. 6ra ustawy z dnia 

13 września 1996r. o utrzymaniu czystości i porządku  w gminach Rada gminy może 

postanowić, w drodze uchwały, o odpłatnym przyjmowaniu przez punkty selektywnego 

zbierania odpadów komunalnych odpadów z działalności rolniczej niestanowiących odpadów 

komunalnych. W związku z tym podjęcie uchwały uznaje się za zasadne. Na tym zakończono. 

Następnie o opinię została poproszona Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska. 

Kwiatkowska Ewa przedstawiła, iż opinia Komisji jest pozytywna. Radni pytań nie mieli. 

Przewodnicząca o odczytanie projektu uchwały poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady 

Wiesława Pietrzaka, następnie po odczytaniu uchwała została poddana pod głosowanie. Za 

głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr L/343/23 została podjęta                    

i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 20 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

 

            Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie podjęcia w/w uchwały poprosiła 

panią Dorotę Grabczyńską. Pani Dorota poinformowała, iż do Rady Miejskiej dnia 18 listopada 

2022r. wpłynęła petycja w sprawie zapewnienia bezpośredniego dostępu do danych 

przestrzennych i ich zbiorów za pośrednictwem usługi pobierania WFS dla wszystkich 

obowiązujących w jednostce aktów planowania przestrzennego, w formie przewidzianej przez 

Ustawodawcę w stosownych terminach. Zgodnie z art. 9 ust. 2 ustawy z dnia 11 lipca 2014r.                   

o petycjach Rada Miejska w Chodczu jest organem właściwym do rozpatrywania petycji               

składanych do organu stanowiącego jednostki samorządu terytorialnego. Mając na uwadze 

powyższe podjęcie uchwały jest zasadne. Na tym zakończono. Następnie o opinię została 
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poproszona Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. Łuczak Roman przedstawił, iż opinia Komisji 

jest pozytywna. Radni pytań nie mieli. Przewodnicząca o odczytanie projektu uchwały 

poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Wiesława Pietrzaka, następnie po odczytaniu uchwała 

została poddana pod głosowanie. Za głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. 

Uchwała Nr L/344/23 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

  

Ad.21 Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości.   

 

          Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia uchwały poprosiła Panią 

Justynę Matuszewską. Pani Justyna poinformowała, iż mając na uwadze zajęcie części działki 

o nr ew. 88/1 obr. Miasto Chodecz gm. Chodecz pod budowaną drogę gminną – ulica Apteczna, 

celowym jest wykupienie przez Miasto i Gminę Chodecz gruntu pod wykonaną inwestycję. 

Zgoda na nabycie gruntu dotyczy działki będącej wynikiem podziału działki o nr ew. 88/1 obr. 

Miasto Chodecz, gm. Chodecz o pow. 0,0137 ha. Wobec powyższego podjęcie niniejszej 

uchwały jest zasadne. Na tym zakończono. O opinię została poproszona Komisja Budżetu                      

i Finansów. Radny Grzegorz Makowiecki przedłożył informację, iż opinia jest pozytywna. 

Radni pytań nie mieli. Przewodnicząca o odczytanie projektu uchwały poprosiła 

Wiceprzewodniczącego Rady Wiesława Pietrzaka, następnie po odczytaniu uchwała została 

poddana pod głosowanie. Za głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr 

L/345/23 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.22 Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia linii autobusowych i wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

o charakterze użyteczności publicznej na terenie Miasta i Gminy Chodecz. 

 

          Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia uchwały poprosiła Panią 

Agatę Drzewiecką. Pani Agata poinformowała, iż ta uchwała została już przez radnych podjęta 

w 2021r. specjalnie pod fundusz rozwoju przewozów autobusowych, z którego dostaliśmy 

dofinansowanie na przewozy. Natomiast ze względu na to, że zmieniły się nazwy 

poszczególnych linii czyli zamiast Lubieńca mamy teraz Chodecz konieczne jest podjęcie                      

i zaktualizowanie uchwały. Na tym zakończono. Następnie o opinię została poproszona 

Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska. Kwiatkowska Ewa przedstawiła, iż opinia 

Komisji jest pozytywna. Radni pytań nie mieli. Przewodnicząca o odczytanie projektu uchwały 

poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Wiesława Pietrzaka, następnie po odczytaniu uchwała 

została poddana pod głosowanie. Za głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. 

Uchwała Nr L/346/23 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.23 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przejęcia przez Gminę Chodecz 

od Gminy Boniewo części zadania z zakresu organizacji publicznego transportu 

zbiorowego. 

 

 

          Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia uchwały poprosiła Panią 

Agatę Drzewiecką. Pani Agata poinformowała, iż sytuacja jest podobna do poprzedniej 

uchwały z tym, że tutaj ta uchwała dotyczy konkretnie wyrażenia zgody na podpisanie 

porozumienia z gminą Boniewo na terenie której jest jeden punkt, na trasie na której akurat 

funkcjonują nasze linie i w związku z tym, że też zmieniła się nazwa tej linii to konieczna jest 

też wprowadzenie aneksu do zawartego porozumienia. Na tym zakończono. Następnie o opinię 
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została poproszona Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska. Kwiatkowska Ewa 

przedstawiła, iż opinia Komisji jest pozytywna. Radni pytań nie mieli. Przewodnicząca                              

o odczytanie projektu uchwały poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Wiesława Pietrzaka, 

następnie po odczytaniu uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 15 radnych, 

przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr L/347/23 została podjęta i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 24 Interpelacje i zapytania  radnych. 

 

           Radny Jerzy Stempczyński zapytał ile psów z naszego terenu znajduje się w schronisku 

i czy tych środków w budżecie starcza na utrzymanie psów oraz czy ewentualnie jakieś nowe 

nasadzenia wiosną planujemy na terenie gminy jeśli chodzi o drzewa. Głos zabrała pani Agata 

Drzewiecka, odpowiedziała, że jeśli chodzi o nasadzenia to tak, na pewno są planowane 

chociażby ze względu na to, że składając wnioski o wycinkę drzew z terenów naszych 

gminnych Starostwo zawsze nas obliguje do tego żeby zrobić nasadzenia zastępcze więc na 

pewno takowe będą. Odnośnie psów powiedziała, że myśli że jest ich około 10 natomiast 

szczegółowych danych udzieli pani Aneta Szarecka u siebie na stanowisku w pokoju.  

 

Ad. 25 Sprawy bieżące  i  wolne wnioski. 

 

          Głos zabrała pani Dorota Mikołajczyk, powiedziała, że byłaby bardziej zadowolona 

gdyby mogła wziąć udział w dyskusji ponieważ tam miała kilka uwag do regulaminu. 

Przewodnicząca odpowiedziała że regulamin był uzgadniany z Państwowym Powiatowym 

Inspektorem Sanitarnym we Włocławku – opinia była pozytywna ale zawsze są wszystkie 

wnioski wysłuchane i z pewnością Komisja Obywatelska, która będzie to rozpatrywała do tego 

wróci w każdej chwili. Pani Dorota zapytała cyt. „czy Powiatowy Inspektor Sanitarny zdaje 

sobie sprawę, że Państwo nakazujecie tym regulaminem wystawianie śmieci na cudzy grunt, 

na prywatny grunt no bo to jest podstawa, bo wiadomo że jak się ocenia wystawia opinię to 

trzeba znać całość materiału zabranego, czy był o tym powiadamiany że treścią, może tą treść 

przeczytam Urząd Miasta i Gminy w Chodczu informuje o zmianie sposobu odbioru odpadów 

komunalnych z terenu działek letniskowych położonych na terenie Chodcza, który będzie 

odbywał się bezpośrednio z nieruchomości, czyli rozumiem, że jakiś transport musi przyjechać 

i to zabrać i teraz pytanie ponieważ tam nie ma żadnych dróg, są grunty rolne prywatne jak 

dojedzie ten transport po pierwsze, po drugie ponadto informujemy, że ze względu na 

uwarunkowania terenu na której znajdują się działki letniskowe będzie obowiązywał system 

workowy do segregacji odpadów komunalnych, czyli biorąc pod uwagę sto, tysiąc działek, 

chyba 4 tysiące jest ogólnie działek większość z nich może wylądować na terenie prywatnym, 

worki będą dostępne bezpłatnie oczywiście ale w dniu odbioru należy je ustawić w miejscu 

łatwym dostępnym. Jak wiadomo letnicy przyjeżdżają w większości tylko na weekend, 

harmonogram odbioru jest tak ustawiony, że jest to piątek na przykład kiedy nas jeszcze nie ma 

albo poniedziałek czyli mamy obowiązek wystawienia w poniedziałek o 7:00 rano jak to 

zrobimy będąc już w pracy w Łodzi, nie ma takiej możliwości więc albo te worki będą 

wystawiane w niedzielę po obiedzie będą stały trochę dłużej niż jeden dzień albo te worki będą 

stały dwa tygodnie do kolejnego terminu” Przewodnicząca udzieliła informacji, że nasze można 

wywieźć na ten PSZOK tak zwany jeżeli nie pasuje, do każdego indywidualnego domku 

letniskowego nie możemy się dostosować musimy przyjąć jakieś zasady i pewne kategorie 

ponieważ jak pani nadmieniła, że jest 3 tysiące domków tak każdy ma inna opinię na ten temat. 

Mecenas Dorota Grabczyńska udzieliła informacji, że my mamy działek tysiąc siedemset. 

Przewodnicząca kontynuowała, że myśli, że ten problem może dotyczyć może dwudziestu 

działek musimy się jakoś dogadać ponieważ nie sposób jest bez dojazdu i też nie sposób jest 
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wyjść naprzeciw oczekiwaniom każdego mieszkańca domku, musimy jakieś przyjąć kryteria 

ale tutaj dzisiejsze pani wnioski są zarejestrowane i odpowiemy na nie. Głos zabrała Pani 

Mikołajczyk powiedziała cyt. „Pani Przewodnicząca ja rozumiem, że tu jest informacja zawarta 

że będzie odbierane bezpośrednio z nieruchomości i worki należy wystawić za ogrodzenie                      

i teraz tak, nie znalazłam w regulaminie informacji w jaki sposób Państwo od nas zdobędą 

informacje jak my te worki chcemy Państwu przekazać art.4 punkt 2 a ustęp 7 ustawy 

oczywiście przywoływanej pozwala jedynie określić gminie sposób zgłaszania lokalizacji 

miejsca gromadzenia odpadów przez właściciela nieruchomości w celu zapewnienia 

prawidłowego, prawidłowej realizacji usług odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, ja bym Państwo teraz chciała zgłosić gdzie ja będę te worki wystawiała na 

jakim dokumencie, na jakim druku jak bym to do Państwa zgłosić, tak mówi ustawa, ustawa 

jest nad regulaminem, a regulamin nie może pokrywać się z ustawą, bo regulamin ma 

uszczegóławiać pewne zasady, prawda? Dlatego kogo mogę się spytać, bo przecież wszyscy 

wiadomo regulamin znają świetnie” Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, 

że cyt. „tak ja mówiłam nie ma jakiś cudownych i świetnych regulaminów i te wszystkie uwagi, 

które Pani złożyła i te pisma, które dzisiaj wpłynęły już przyjęłam do biura będą rozpatrzone               

i odpowiemy pisemnie na te Pani wnioski” Głos zabrała pani Mikołajczyk cyt. „mam jeszcze 

pytanie odnośnie przystanku w Mstowie, który jest niemym przystankiem jest ślepym w ogóle  

tak się nic nie dzieje nie ma żadnego autobusu, czy tam będą ustawione też kosze przez Państwa 

bo tam jest ciąg pieszo jezdny, tam masę ludzi chodzi z Sosenki do kolejnej restauracji czy tam 

będą jakieś kosze ustawione przez Gminę?” Przewodnicząca odpowiedziała, że 

rozpatrywaliśmy wielokrotnie tą sprawę ale niestety zachowanie niektórych i ilość dewastacji 

jakie następują przy drogach, wywiązała się dyskusja że koszy nie będzie, że uczymy się od 

siebie porządku. Wywiązała się burzliwa dyskusja o koszach przy drogach. Przewodnicząca 

poprosiła o spokój. Spytano czy w Łodzi przy wszystkich drogach publicznych są kosze. 

Przewodnicząca po raz kolejny poprosiła o spokój na sali. Radna Anna Adryjańczyk 

powiedziała, że kosz wisi przy przystanku autobusowym, to jest droga publiczna i koszt tam 

wisi. Mówiono o drodze radna Adryjańczyk powiedziała cyt. „Pani sama nie wyraziła zgody 

musieli wyciąć kawałek lasu żeby przesunąć drogę” Pani Mikołajczyk powiedziała cyt. 

„przepraszam bardzo czy ktoś się mnie pytał droga powstała bez uznania mnie za stronę 

postępowania, sprawa jest w sądzie” Przewodnicząca powiedziała, że jeśli sprawa jest w sądzie 

to poczekajmy na rozstrzygnięcie. Przewodnicząca poprosiła Panią Mikołajczyk żeby nie 

krzyczała i tak jak już powiedziała wszystko jest zapisane i to co złożyła na piśmie zostanie jest 

odpowiedziane, nie ma sensu wywoływać awantury czy wykrzykiwać sobie jakieś sprawy, głos 

przekazała Przewodniczącej Komisji Obywatelskiej i poprosiła żeby kolejno zabierać głos bez 

przekrzykiwania się. Pani Mikołajczyk powiedziała cyt. „złożyłam właśnie w piśmie 

dzisiejszym w 2017 roku 5 lat temu, złożyłam wniosek o uchylenie uchwały która nadała nazwę 

ulicy prywatnym gruntom rolnym, z tego co było w protokole wypowiadała się Pani w tej 

kwestii stwierdzając, że ten temat jest bardzo trudny, 5 lat temu więc rozumiem, że 5 lat Pani 

próbuje coś ustalić i że jest potrzeba opinia radcy prawnego czy prawnika, czy taką opinię 

mamy dzisiaj? Po 5 latach?” Odpowiedzi udzieliła Pani Kwiatkowska Ewa, powiedziała cyt. 

„Pani pozwoli, że nie wypowiem się akurat w tym konkretnym zakresie bo nie jestem do tego 

przygotowana, sprawa jak sama Pani mówi to było 5 lat temu, z tego co widzę proszę Pani, nie 

wiem czy Pani mówi w imieniu mieszkańców czy zawsze w imieniu własnym. Miałyśmy 

przyjemność dzisiaj rozmawiać od samego rana, Pani przedstawiła kilka swoich uwag                             

i zarzutów albo wniosków zostaną one odnotowane w protokole z dzisiejszego posiedzenia 

Komisji Obywatelskiej, nie przeszkadza mi że to poszło na facebooka jako proszę Pani osoba 

publiczna mamy prawo, każdy ma prawo zgłaszać i jesteśmy otwarci, nie ma nigdy zakazów 

żeby ktokolwiek w jakiejkolwiek formie się wypowiadał. Jesteśmy osobami, które muszą się              

z tym liczyć, z krytyka, macie Państwo do tego prawo, macie Państwo również prawo składać 
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wszelkiego rodzaju uwagi. Każdy z radnych obecnych dzisiaj bądź też w ogóle radnych 

otrzymuje wcześniej materiały na sesję, o terminach sesji, porządku obrad, tematyce każdego 

posiedzenia zostają wywieszone informacje, każdy więc w gminie zarówno mieszkaniec stały 

bądź ten turysta, gość ma prawo się z tym porządkiem zapoznać, wie jakie tematy, wie jakie 

materiały na sesję, może przyjść wnosić uwagi na posiedzenia Komisji, też są ogłoszenia o tym 

także tutaj proszę Państwa chcecie dzisiaj wnosić uwagi do czegoś nad czym my pracujemy, 

każdy z nas indywidualnie i zbiorowo na Komisjach, nawet nad tym pracujemy już od kilku 

dni, to nie jest to że dostaliśmy dzisiaj kartki, materiały, pracujemy, wiadomo, że nasze opinie 

są różne i nie to są tak jak Państwo myślicie jednogłośnie, nie proszę Pani, to nie jest 

jednogłośnie bo my wypracowujemy swoje stanowiska już na Komisjach wcześniej, to nie 

odbywa się na zasadzie głaskania, mamy każdy z nas jest indywidualnością i każdy ma swoje 

uwagi i to nie jest tak, że przyklaskujemy jeden drugiemu bo mamy wolną wolę, wiedzę                          

z określonych z miejsc, określonych rejonów gminy, każdy z nam zna swoje problemy i na ten 

temat proszę Pani to nie jest tak, że przyklaskujemy i piszemy tutaj wszyscy głośno, to tylko 

dlatego, że pracujemy dużo wcześniej nad każdym dokumentem w określonych składach albo 

w całości całą radą. Proszę Państwo mieliście Państwo prawo wnieść uwagi do tego regulaminu 

wcześniej kilka dni wcześniej jest tematyka każdej sesji, każdej komisji wywieszona podana 

do publicznej wiadomości także my jesteśmy zawsze otwarci na wnioski a zwłaszcza takie, 

które pomagają, każdy wniosek jest cenny dla nas, nie ważne jakie konsekwencje także wręcz 

przeciwnie dla mnie człowiek, który nie słucha rad innych jest takim człowiekiem nie 

myślącym a naszym obowiązkiem jest że musimy liczyć się ze zdaniem mieszkańców, każdego 

kto się do nas zgłasza czy nam się to podoba czy nie, każdy głos jest dla nas ważny, istotny                  

i staramy się go w jakiś sposób z tego wyciągnąć nauczkę, wziąć pod uwagę, także proszę Pani 

to niej jest rada zamknięta my staramy się mieć kontakt z mieszkańcami, słuchać co się dzieje 

w terenie i bazujemy na tym co, czego się dowiemy. Powiedziała Pani dzisiaj, że ta gmina jest 

bałagan w tej gminie, że w gminie namawiamy do łamania prawa, nie proszę Pani, nie odbieram 

tego w ten sposób, nie łamię prawa, staram się iść zgodnie z literą prawa i zmuszać moich 

mieszkańców, swoich wyborców, swoich znajomych do tego żeby tego prawa przestrzegali. 

Czy jest w gminie bałagan, ja uważam, że jestem dumna z naszej gminy, może nie ze 

wszystkiego ale jestem dumna z tego co w gminie jest, co zostało stworzone a zwłaszcza                        

z myślą stworzone o takich mieszkańcach, o naszych gościach bo wiele rzeczy, wiele 

inwestycji, wiele wydatków jest robione pod kontem Państwa. Robimy wiele rzeczy dla tych, 

którzy tutaj u nas płacą podatki, chcemy przyciągnąć mieszkańców, gmina Chodecz jest gminą 

biedną i żyjemy z tego, co nam natura dała więc dbamy o nasze środowisko, o naszych gości, 

bo jeżeli nie będziemy dbać o nich to nie będą przyjeżdżać, pewnie, że zawsze znajdą się 

wyjątki, takim wyjątkiem jest między innymi ta grupa o której Pani mówi, o swoim przypadku 

i o sąsiadach, jest taki problem, ale nie ze wszystkim proszę Państwa się można uporać od razu 

i w takiej nerwowej, dość nietypowej atmosferze. Jesteśmy otwarci na propozycje i zapraszamy 

do dyskusji, dziękuję bardzo” Głos zabrała Pani Mikołajczyk cyt. „ja mam jeszcze pytanie                   

w takim razie skoro tak Pani ładnie mówiła o tym co się robi dla mieszkańców, co gmina zrobiła 

dla działek letniskowych przez te 30 lat” Pani Kwiatkowska odpowiedziała cyt. „proszę Pani 

jeżeli Pani przyjeżdża tutaj przez 30 lat to Pani się zorientowała, że zrobiliśmy drogę dla tych 

mieszkańców, żeby mogli przyjechać na działki letniskowe nad jeziorem Ługowskim bądź 

Chodeckim, Kromszewickim, zrobiliśmy drogę w kierunku Lubienia, zrobiliśmy drogę                          

z kierunku Dąbrowic, zrobiliśmy ścieżkę rowerową, budujemy parking w Chodczu, 

wybudowany został parking w Chodczu, targowisko miejskie, proszę Państwa nie dla naszych 

mieszkańców, tak wiele kanalizacji wodociągowych, pociągniętych nitek, my nie kupujemy dla 

siebie, nie robimy tutaj dla stałych mieszkańców gminy mniej robimy niż dla gości bo to co się 

dzieje, to co się dzieje w Chodczu wizerunkowo, informacyjnie, tablice informacyjne, 

oświetlenie wszystko to co się dzieje” Pani Mikołajczyk powiedziała cyt. „gdzie oświetlenie? 
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bo ja mam ciemno przed działka jak wychodzę”  Przewodnicząca odpowiedziała, że 

prywatnych działek nie oświetlamy. Wywiązała się burzliwa dyskusja dotycząca tym razem 

oświetlenia. Mówiło kilka osób naraz. Radny Łuczak Tomasz udzielił informacji, że jest lampa 

oświetleniowa. Pani Mikołajczyk powiedziała cyt. „a na tej naszej drodze głównej działka 161 

Mstowo Bogołomia, ile tam jest lamp oświetleniowych” Udzielono odpowiedzi, że jest przy 

Sosence jedna. Pani Mikołajczyk zadała pytanie na czyim gruncie ta lampa stoi, czy na 

gminnym. Radna Adryjańczyk powiedziała że trzeba byłoby to sprawdzić ale to chyba nie ma 

znaczenia na czyim gruncie stoi. Głos zabrała Pani Kwiatkowska powiedziała cyt. 

„przepraszam bardzo skończę proszę Państwa wracamy do tematu prywaty, tak jak sama Pani 

powiedziała to jest kilkaset działek i nie można myśleć tylko o jednym, o Pani grupie, my 

mówimy kompleksowo. Pani pyta co dla turystów robimy, proszę Pani sięgnie pamięcią wstecz, 

proszę zobaczyć co się zmieniło w Chodczu przez te 30 lat” Pani Mikołajczyk wtrąciła cyt. 

„Chodecz żyje dzięki nam, letnikom” Pani Kwiatkowska odpowiedziała cyt. „Państwo duży 

wkład wnoszą w nasz budżet ale proszę Państwa jeżeli Pani sięgnie pamięcią wstecz, ja się tu 

urodziłam w tym mieście i ja obserwuję te zmiany i po to jestem kilkanaście lat radną bo myślę, 

że jest tu wiele do zrobienia, zgadzam się z Panią. Proszę Panią wiele jest do zrobienia w gminie 

Chodecz ale proszę Pani z pustego i Salomon nie naleje, robimy to co jest istotne, gdzie służymy 

mieszkańcom, tym którzy najdłużej mieszkają, mają najgorsze warunki, tym którzy maja 5 km 

do najbliższego sklepu, tam się robi do szkoły dzieci gdzie mają jeździć autobusy i dla tych 

ludzi proszę Pani, ile my co robimy, wszystkie pieniądze idą na zaspokajanie podstawowych 

potrzeb mieszkańców, na wodę, na kanalizację, na dach na głową dla najuboższych, nawet                       

o psy dbamy dodatkowe miejsca robimy” Pani Mikołajczyk powiedziała cyt. „ile pieniędzy 

wpływa do budżetu oczywiście gminy z działek letniskowych” Pani Kwiatkowska 

odpowiedziała cyt. „proszę Pani to nie jest tajna informacja, tak jak sama Pani wie sesja jest 

nagrywana, wszystkie informacje o które Pani się zwraca będą Pani udostępnione w miarę 

możliwości, zgodnie z przepisami prawa, ja w tej chwili Pani nie powiem bo nie chcę błędów 

popełniać i wprowadzać Pani w błąd ale mówię proszę Państwa nie myślmy indywidualnie, po 

to jesteśmy grupą i w grupie pracujmy, Pani ma problem, rozumiem Pani problem, ma Pani 

problem, czy ja Pani przeszkadzałam? Pani przedstawiła swoje dwa dzisiaj problemy, żeby 

sprzedaż działkę gminie” Pani Mikołajczyk powiedziała cyt. „ja powiedziałam, że wystąpiłam 

z taką propozycją do Pana Burmistrza, a Pan Burmistrz powiedział, że nie jest zainteresowany” 

kontynuowała Pani Kwiatkowska powiedziała cyt. „co mam odnotować w protokole                                

z dzisiejszego posiedzenia, Pani wypowiedziała dwa zasadnicze problemy, chętna jestem do 

rozmów w sprawie zbycia gruntów, tak, zasadniczy punkt, nie wyrażam zgody na wywóz 

nieczystości stałych i płynnych oraz poruszanie się tzw. szambo nurków itd. pojazdów 

komunalnych odbierających odpady stałe i płynne z terenów sąsiednich działek” „ale po mojej 

nieruchomości bo tego już Pani nie dopowiedziała” powiedziała Pani Mikołajczyk. Pani 

Kwiatkowska kontynuowała cyt. „nie tutaj dopisane jest także proszę Pani będzie także proszę 

Pani takie dwa zasadnicze tematy z pani, o czym to świadczy, o Pani własnym interesie,                           

i poruszanie w rozmowach o innych osobach i dlatego to Pani robi źle, dla sąsiadów, czy taki 

problem się dogadać z ludźmi, gmina ma obowiązki statutowe i stara się je realizować” Pani 

Mikołajczyk powiedziała cyt. „a ja nie mogę ich realizować za Was, a wy próbujecie Wasze 

obowiązki na mnie przerzucić” Pani Kwiatkowska odpowiedziała cyt. „nie proszę Pani, nie 

prawda, żadnego obowiązku nie przerzucamy i jesteśmy w stanie w każdej dziedzinie 

współpracować i również w Pani sprawie należałoby podjąć pewne działania” Pani 

Mikołajczyk spytała cyt. „kiedy będzie opinia prawna w sprawie uchylenia uchwały o nazwie 

ulic na moim gruncie” Pani Kwiatkowska odpowiedziała cyt. „jest informatyk obecny, sesja 

jest nagrywana, sprawdzimy czy Pani taką odpowiedź otrzymała czy nie otrzymała, i z jakiego 

powodu nie otrzymała Pani” Przewodnicząca Rady przerwała dyskusję, podziękowała Pani 

Przewodniczącej Komisji za wypowiedź, poprosiła o wypowiedź Panią mecenas. Pani Dorota 
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Grabczyńska powiedziała cyt. „ja tylko chciałbym wspomnieć, że kilkaset tysięcy rocznie 

gmina dokłada do wywozu odpadów z działek letniskowych” Pani Mikołajczyk powiedziała 

cyt. „a mam pytanie jak Państwo sprawdzacie, że to my tam wyrzucamy tylko i wyłącznie 

śmieci” Odpowiedziała Pani mecenas cyt. „wie Pani Ja mieszkam w Chodczu i jakoś nie 

przyszło mi do głowy żeby wywozić śmieci gdzie indziej” Pani Mikołajczyk powiedziała cyt. 

„to ja powiem tak a ja widziałam kilkanaście razy samochody z Chodcza gdzie robiłam również 

dokumentację m.in. z młyna np. samochód wyrzucał śmieci a pani powiedziała wyraźnie że 

mieli do tego prawo bo to jest wysypisko śmieci” mecenas odpowiedziała cyt. „nie to jest co 

innego bo oni oczywiście nie popełniali przestępstwa bo wyrzucają, nie, płacą za to wszyscy 

mieszkańcy gminy Chodecz też bo przez to podwyższamy opłaty wszystkim. Bo żeby to się 

system cały bilansował Państwu nie możemy podnieść opłaty bo jest ustalony ustawą, 

mieszkańcom nie więc to musimy przerzucić na mieszkańców, ale Pani mówi co my robimy 

dla mieszkańców działek letniskowych, jeżeli 800 tysięcy czy 500 tysięcy rocznie wydaje się 

na gospodarkę śmieciową to nie wyda się na coś innego dlatego staramy się usprawnić tą 

gospodarkę śmieciową na tyle na ile możemy żeby tych śmieci było możliwie jak najmniej żeby 

ktoś ich właśnie nie podrzucał, nie przywoził gdzie indziej, nie przywozili z innych gmin, bo 

odbieramy z gminy Boniewo i gminy Choceń i wiemy o tym, że z tych krańcowych działek 

odbieramy po drodze mnóstwo śmieci z tych gmin, dlatego staramy się usprawnić ten system, 

to jest po to” Głos zabrała Pani Mikołajczyk powiedziała cyt. „to ja mam prośbę żebyście 

Państwo oczywiście przygotowali zgodnie z ustawą dokument, na którym wszyscy mieszkańcy 

będą mogli zgłaszać miejsce gdzie będą wystawiali te worki” mecenas odpowiedziała cyt. 

„oczywiście przekaże pracownikowi merytorycznemu pani Chodorek żeby przygotowała taki 

dokument”. Przewodnicząca powiedziała że zamyka L sesję Rady Miejskiej w Chodczu                         

i dziękuje za przybycie, pomimo tego głos zabrał wcześniej wspomniany przedstawiciel 

mieszkańców wsi Bogołomia, powiedział cyt. „przepraszam bardzo mógłbym jeszcze zabrać 

głos?” przewodnicząca udzieliła głosu, przedstawiciel powiedział cyt. „szanowni Państwo to 

że gmina i Pani Dorota macie między sobą jakiś spór bądź inne różne rzeczy mnie za bardzo 

nie interesuje” Przewodnicząca odpowiedziała, że nie ma sporu. Przedstawiciel kontynuował 

cyt. „ale chciałbym wiedzieć udzielić kilka informacji i osoby obserwujące z którymi jestem 

cały czas w kontakcie, że też mają działki, też na drogach prywatnych należących do innych 

właścicieli do innych gospodarzy, są też osoby gdzie właściciele działek zmarli zajął je KRUS 

tam też jest grunt prywatny, czy tam będzie wjeżdżała też śmieciarka od gminy czy nie? Bo to 

przed chwilą sprawdziłem na Geoportalu jest koło 350 takich działek, gdzie drogi są prywatne 

i jeżeli ja wystawię powieszę nawet na płocie swoje nieczystości płot jest na granicy działki to 

właściciel graniczącej ze mną działki może mnie oskarżyć o zanieczyszczanie nieruchomości” 

Przewodnicząca odpowiedziała że nie zna takich przypadków tylko akurat tutaj z Państwa 

strony, z Pani Doroty strony, nikt nie wnosił takich skarg. Przewodnicząca udzieliła głosu 

Przewodniczącej Komisji Obywatelskiej. Pani Ewa zanim cokolwiek powiedziała była 

przekrzykiwana przez kilka osób naraz, padały sformułowania typu „czy ja jestem z kosmosu” 

„na facebooku tak ludzie piszą” „niech wierzy Pani co na facebooku” Przedstawiciel 

mieszkańców Bogołomia powiedział cyt. „proszę Państwa to jest jedna rzecz wywiesza się na 

płocie współwłaściciel, właściciel drugiego gruntu może mnie oskarżyć, druga rzecz Państwo 

obecnie Państwo obecnym regulaminem mnie podżegacie do popełnienia przestępstwa                        

w momencie, kiedy ja osobiście mówię i też będę namawiał innych jeżeli ja dostanę za 

wystawienie nieczystości na inny grunt mandat, to ja zgłoszę Państwa jako osoby 
współodpowiedzialne za to, żeby na Was też był nałożony mandat karny chyba, że wypracujemy 

jakiś wspólny kompromis. Proszę państwa, jest naprawdę bardzo dużo pomysłów, gdzie byśmy 

mogli rozwiązać tę sytuację, bo bardzo dużo działkowców mówi, że 5 maja jak będą zjeżdżać 

z działek zostawić śmieci tutaj wam pod urzędem miasta i gminy”. Udzielono odpowiedzi, że 

to już jest wykroczenie. Przedstawiciel powiedział cyt. „ale Państwo też nas namawiacie do 
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wykroczenia, Ja proszę Państwa mam wyjście ze swojej działki na działkę prywatną do której 

mam zgodę na korzystanie” padło pytanie jak pan to kupił działkę bez drogi. Przedstawiciel 

odpowiedział że to gmina sprzedała – wywiązała się dyskusja, wszyscy się przekrzykiwali, że 

to nie od gminy Pan działkę kupował. Pani Mikołajczyk powiedziała cyt. „tak jak Państwu 

wcześniej mówiłam oczywiście notariusz sporządzał akty notarialne Pani Smolarska a propo, 

która w sądzie zeznała, że sporządza akty notarialne w oparciu o mapy sprzed 3 lat, gdzie już 

dawno były grunty podzielone 50 razy” przewodnicząca Rady powiedziała cyt. „ale podzielone 

grunty ale nie zabezpieczono dróg, dlaczego pani nie zabezpieczyła” Głos zabrała Pani 

Mikołajczyk powiedziała cyt. „ludzie niektórzy mieli w akcie notarialnym wpisaną służebność 

na działkę która już nie istniała w dniu dalszego podziału, mało tego Pani Smolarska nie 

wpisywała tego w księgę wieczystą” Pani mecenas powiedziała cyt. „ale do każdej sprzedaży 

nieruchomości trzeba dać aktualny wypis wyrys z księgi wieczystej” Pani Mikołajczyk 

powiedziała cyt. „obecnie jest przestrzegane prawo że się nie sprzeda ani działki ani kupi bez 

dostępu do drogi publicznej, w dawnych czasach nikt tego nie kontrolował” wywiązała się 

krótka dyskusja ta ten temat, kilka osób mówiło jednocześnie. Pani Kwiatkowska Ewa 

powiedziała cyt. „tutaj właśnie Pan mówi  o takim istotnym problemie, my to rozumiemy o tym 

wiemy ale proszę Pana wie Pan jakie są ceny terenów rekreacyjnych, działek rekreacyjnych 

Państwo płaciliście za działki rolnicze, kupując rolniczą działkę nikt wtedy z Was nie myślał, 

cieszyliście się że kupiliście tanio a Pan się cieszył że sprzedał 2 ha gruntów rolnych, czy ktoś 

z Państwa wtedy myślał o tym że będzie chciał wodę, ścieki. Pan tu nie jest jedynym 

właścicielem działki, większość właścicieli działki prosiło nas o wodę i taką wodę otrzymało”. 

Pani Mikołajczyk powiedziała cyt. „i płaciliśmy za to i to słono 3.500,00 zł. płaciłam wtedy 

parę lat temu” odpowiedziano, że wszyscy płaciliśmy. Pani Kwiatkowska powiedziała cyt. 

„proszę Państwa przecież to nie jest za darmo przecież my żeśmy jako gmina w każdych 

inwestycjach opłacali” głos zabrała Pani Mikołajczyk powiedziała cyt. „ja nie rozumiem za 

wodociąg który leży na moim terenie, jest moją własnością ludzie płacili Wam pieniądze” padło 

pytanie kto pozwolił na to żeby zrobić ten wodociąg, kto zezwolił, ten wodociąg był ja Pani tą 

działkę kupiła. Pani Mikołajczyk powiedziała cyt. „jak przyjechałam na działkę, na działce był 

hydrant, stał hydrant, pojechałam do Pana Burmistrza tak jak Państwu wcześniej mówiłam, 

pojechaliśmy z mężem do Pana Burmistrza na rozmowę oczywiście że gmina weszła bez 

zezwolenia naszego na nasz teren i co usłyszałam, Pan Burmistrz wtedy był bardzo grzeczny               

i miły powiedział, że nie pomoże mi bo już kończy kadencję i założyłam sobie studnię w tym 

momencie a potem się okazało, że na moje prośby oczywiście no wodociągi przeniosły mi 

hydrant za ogrodzenie jak poprosiłam bardzo ładnie ale nadal wodociąg mam na mojej działce, 

nie mogę basenu wykopać, jak wodociąg się uszkodzi, cokolwiek, pęknie rura, takie to 

śmieszne prawda, bardzo śmieszne to wtedy jak wejdziecie na mój teren, żeby to naprawić” 

odpowiedziano, że wszyscy mamy wodociągi na swoich gruntach, rolnicy także. Padło pytanie 

którędy mamy te wodociągi puścić, powietrzem? Czy Pani Mikołajczyk zdaje sobie z tego 

sprawę. Wywiązała się burzliwa dyskusja na ten temat, każdy się przekrzykiwał. Pani 

Przewodnicząca udzieliła informacji że poprzedni Burmistrz nie odszedł, jest teraz w 

Starostwie gdzie wydają pozwolenia i proszę się zgłosić tam. Przedstawiciel mieszkańców 

Bogołomia powiedział żeby wypracować jakiś kompromis a nie tylko zaostrzamy konflikt. 

Przewodnicząca odpowiedziała, że tu i teraz nie wypracujemy kompromisu ponieważ każdy                

z mieszkańców doków letniskowych ma inne zdanie na ten temat i to, że Państwo przyszli                   

w dwóch i chcecie kompromisów, musimy wysłuchać innych bo mają zupełnie inne zdanie.  

Pani Kwiatkowska powiedziała, że może inni chcą mieć wodę, chcą mieć odbierane śmieci. 

Przedstawiciel wsi Bogołomia powiedział cyt. „czy ja powiedziałem, że nie chcę mieć 

odbieranych śmieci, proszę mi takich słów nie wkładać w usta, ja tylko chce żebyśmy 

rozwiązali sposób odbierania śmieci” wywiązała się krótka dyskusja, pani Mikołajczyk 

powiedziała, że nie pozwoli żeby na jej drogę wyrzucane były cudze śmieci, że jak mieszkańcy 
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działek będą składać deklaracje, gdzie będą wynosić śmieci, to zaznaczą że będą je wystawić 

na drogę gminną. Przedstawiciel mieszkańców wsi Bogołomia, działek zapytał gdzie w takim 

razie ma wystawić śmieci skoro ma działkę koło Pani Doroty, po raz kolejny wywiązała się 

dyskusja gdzie mówiło kilka osób naraz. Przedstawiciel mieszkańców działek Bogołomia 

powiedział cyt. „proszę Państwa przez długi czas przez kilka lat funkcjonowały ogólnodostępne 

kosze na śmieci, tutaj Pani mecenas powiedziała, że był problem z innych gmin, z innych 

miejscowości wrzucali śmieci przez co wy mieliście podniesione koszty to czemu by nie 

znaleźć najprostszego rozwiązania, to świetnie funkcjonowało każdy z mieszkańców działek 

letniskowych był do tego przyzwyczajony, nikomu to nie przeszkadzało, żeby zrobić 

odpowiednią podmurówkę, ogrodzić i zamknąć kluczem, każdy z działkowców by sobie 

dorobił klucz, będzie to pod zamknięciem i tylko działkowcy będą mieli do tego dostęp” Głos 

zabrał radny Łuczak Tomasz powiedział cyt. „zgadzamy się z Panem tutaj z jednym, że 

faktycznie przez te kilkanaście lat funkcjonowała taka forma wyrzucania tych odpadów 

zbiorowych punktów, niestety część właśnie działkowiczów miała do tego duże pretensje 

często wysyłając nam zdjęcia, zgłaszając do ochrony środowiska itd. dlatego też została podjęta 

decyzja, że zmieniono tą formę. Natomiast kluczyk kompletnie się nie przyjmie ponieważ Pan 

jadąc przykładowo, przykład jadąc do domu do Łodzi zapomniał kluczyka i co Pan zabierze te 

śmieci ze sobą, wróci Pan po kluczyk czy Pan rzuci pod tym punktem,(albo gałęzie, które się 

nie zmieszczą, wtrąciła Pani mecenas) naprawdę kluczyk się nie przyjmie, naprawdę 

rozważaliśmy tą formę” przedstawiciel działek Bogołomia powiedział cyt. „no to zróbmy kod 

dostępu” pani Mikołajczak powiedziała cyt. „są śmietniki podziemne w tej chwili tylko do tego 

trzeba mieć samochód, który odbiera” radny Łuczak Tomasz powiedział, że trzeba mieć też 

kulturę wyrzucania śmieci a różnie to bywało. Radna Anna Adryjańczyk powiedziała cyt. „ja 

powiem tylko jedno jeżeli już Pani się tak upiera przy tym wysypisku proszę sobie tylko 

przypomnieć było, jest to wysypisko pomiędzy zaraz za Sosenką ile tam jest gałęzi, na ulicy 

leży,(Pani Mikołajczyk powiedziała, że to nie jest jej wina) kontynuowała Pani radna „ja 

rozumiem ale to świadczy bo tych gałęzi nie przynieśli mieszkańcy wsi Mstowo czy Chodcza 

tylko po prostu przynieśliście Państwo wy którzy tam mieszkacie, no przecież bądźmy 

obiektywni no Pan też może powiedzieć ile przy tych śmietnikach było” Przedstawiciel działek 

Bogołomia powiedział cyt. „było to zaniedbanie poprzez działkowców, innych osób i przez 

gminę ale gmina też nieprawidłowo to sprzątała, nie dostarczyła prawidłowych pojemników” 

Radna Adryjańczyk powiedziała cyt. „ale proszę Pana kultury uczymy się zarówno my 

mieszkańcy tak jak ktoś np. przywiezie te gałęzie i kładzie je na ulicy, na szosie bo tam jest 

zrobiony teraz asfalt, no to uważam Pan że to w porządku robili” Pani Mikołajczyk spytała co 

z monitoringiem, który tam podobno działał. Przedstawiciel działek Bogołomia spytał czy 

gmina w odpowiedni sposób przygotowała się na odbiór nieczystości, czemu nie mogło być np. 

jednego kontenera 20-30 m3 do wyrzucania odpadów bio wtedy nie byłoby takiego problemu” 

Pani Adryjańczyk powiedziała cyt. „tam użyczył Pan Krawiecki ten kawałek tej działeczki że 

tam stały (pani mecenas wtrąciła że nikt nie chce mieć na swojej działce wysypiska śmieci) 

padła propozycja od Pani Mikołajczyk żeby odkupić od Pana Krawieckiego ten kawałek 

działki, odpowiedziało, że ten Pan nie jest zainteresowany sprzedażą tej działki, kontynuowała 

Pani Adryjańczyk cyt. „ i Pan Krawiecki najchętniej chce się tego pozbyć po prostu po to żeby 

ten kawałek był naprawdę ładny, czysty żeby ktoś kto wchodzi np. teraz nie jest sosenka bo już 

inny Pan ma Bar u Przemka i idzie to żeby przynajmniej oddychał tą sosenką, która tam rośnie 

a nie tymi smrodami, które w sezonie letnim, worki wszystkie nieczystości leżały nie tylko                  

w śmietniku ale wszędzie obok i tam było straszny wizerunek, straszny i mi jako sołtysowi jest 

naprawdę wstyd, wstyd, że mam gości, bo mam u siebie gości którzy przyjeżdżają tutaj 

pooddychać Chodecz, mamy piękne jezioro, mamy naprawdę walory takie ładne i co my 

zostawiamy, bajzer” Pani Mikołajczyk powiedziała cyt. „to mam pytanie jeszcze ja, skoro tak 

dbamy rzeczywiście o to środowisko to dlaczego gmina dała pozwolenie decyzję wydała na 
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wylewanie pomyj, ścieków z gorzelni przez 10 lat” – odpowiedziało, że to nie gmina. Pani 

Adryjańczyk powiedziała cyt. „ale proszę Pani już Pani mówię to jest czysty, ekologiczny, 

poprodukcyjny taka jest opinia” Pani Mikołajczyk spytała cyt. „a była Pani tam naprzeciwko 

gorzelni, jak jest wszystko popalone, czarne wszystko, to jest ekologia?” Pani Adryjańczyk 

odpowiedziała cyt. „tak byłam, taka jest opinia” Pani Mikołajczyk powiedziała cyt. „ja wiem 

dlaczego jestem tutaj nie lubiana ponieważ walczyłam z gorzelnią” Pani Adryjańczyk wtrąciła, 

że to była opinia ochrony środowiska. Pani Mikołajczyk powiedziała cyt. „dziękuję bardzo za 

taką właśnie wypowiedź, że nie ma już odpadów komunalnych wylewanych przez gorzelnię na 

pola bo to jest dobro nasze wspólne, dbajmy o to dobro, jeżeli jezioro kwitło nam 2, 3 razy do 

roku bo było tyle tam wylewanych tych azotów, to zaczęło tam tak kwitnąc, dostało taką dawkę 

uderzeniową, tego dobra, prawda, że ryby padały, do góry brzuchem pływały, zarosło całe 

jezioro, kto tu potem przyjedzie, my nie przyjedziemy” Osoba z sali powiedziała dlaczego tutaj 

wszyscy przyjeżdżają skoro jest tutaj tak źle. Pani Mikołajczyk powiedziała cyt. „dlatego 

właśnie, że walczymy żeby właśnie tu przyjeżdżać” Radny Krupa powiedział, że sami 

mieszkańcy działek przychodzili żebyśmy zrobili odbiór spod działek, z każdej posesji. 

Wywiązała się dyskusja o nieuregulowanym stanie prawnym działek, że kupujący narobili 

sobie problemu. Pani Mikołajczyk powiedziała cyt. „dlaczego Państwo zezwalając na, wydając 

decyzje na podziały nieruchomości czyli tworząc plany miejscowe od razu żeście nie przejęli 

tych działek pod drogi za opłatę adiacencką, wzrosły wartości gruntów czyli Państwo żeście 

stracili w tym momencie jako gmina, tak?” Pani mecenas powiedziała cyt. „ale to było w latach 

90 tych w większości a opłata adiacencką nie pamiętam czy uchwaliliśmy 3 czy 4 lata temu bo 

w poprzedniej kadencji tego nie uchwalały” Pani Mikołajczyk powiedziała cyt. „Pani mecenas 

zdaje sobie z tego sprawę tylko dlaczego my mamy ponosić za to konsekwencje” Pani mecenas 

odpowiedziała cyt. „a dlaczego my mamy ponosić konsekwencję tego że notariusz coś źle 

zrobił bo tego Pani od nas oczekuje”. Pani Mikołajczyk powiedziała cyt. „nie w związku z tym 

oczekujemy od Państwa żebyście Państwo z nami dogadali tą kwestię, kupcie od Pana 

Krawieckiego” Głos zabrała Przewodnicząca Rady powiedziała cyt. „Pani cały czas nam mówi 

od kogo co powinniśmy kupić a najpierw od Pani, nie jesteśmy zainteresowani, ani nie mamy 

pieniędzy, ani potrzeby ale w dzisiejszych czasach drogi wykupują mieszkańcy, którzy 

mieszkają przy tych drogach” Wywiązała się kolejna dyskusja co z osobami, które przyjeżdżają       

z innych miejscowości nad jezioro czy będą miały do niego dostęp, odpowiedziano, że tak. 

Stwierdzono, że nie ma żadnego studium uwarunkowań i planów zagospodarowań aktualnie 

obowiązujących. Przedstawiciel działek Bogołomia powiedział cyt. „poproszę o udzielenie 

informacji jak mogę zamieszkiwać na stałe działkę i jak się mogę na niej zameldować” mecenas 

udzieliła informacji żeby skontaktować się z pracownikiem merytorycznym odpowiedzialnym 

w gminie za tego typu sprawy, bo ona się nimi nie zajmuje.  Wywiązała się dyskusja o domkach 

letniskowych, jak są zbudowane i co posiadają, o pozwoleniach na budowę, nadzorze 

budowlanym itp. Wywiązała się dyskusja dotycząca harmonogramu wybierania szamba, że 

dotyczy on wszystkich mieszkańców, nie tylko działek letniskowych. Udzielono informacji, 

jak to się odbywa i dlaczego właśnie tak, a nie inaczej. Radny Adam Sikorski zapytał cyt. 

„domyślam się, że akurat dojazd do Pani działki jest przez tą drogę, przez Pani prywatną więc 

Pani działki to nie dotyczy bo Pani nie zezwala na wjazd, jak Pani się pozbędzie tych 

nieczystości jak tam nie może wjechać kufa, zakaz wjazdu śmieciarek, kuf.” Pani Mikołajczyk 

powiedziała cyt. „ja mam dostęp do drogi publicznej i to moje, pój plus natomiast Państwo 

pozbawili możliwości takiego dostępu pozostałym mieszkańcom” Odpowiedziano, że to nie 

my tylko Pani Mikołajczyk. Przewodnicząca powiedziała cyt. „proszę Państwa nie dojdziemy 

do niczego, to jest bezsensowne, prosimy wszystko na piśmie, odpowiemy na piśmie, to się 

przeradza w taką jakąś niesmaczną kłótnię także proszę Państwa proszę napisać na piśmie” Pani 

Mikołajczyk spytała co z pojemnikami 60 l, odczytała fragment ustawy prawo budowlane. 

Wywiązała się dyskusja o usytuowaniu pojemników na działkach letniskowych. Na 
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zakończenie Pani Mikołajczyk powiedziała cyt. „dziękuję bardzo bo to rzeczywiście nie ma 

sensu” Przewodnicząca podzieliła zdanie przedmówczyni. Na tym zakończono. 

 

 

Ad. 26  Zakończenie  obrad  sesji. 

 

          Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, iż zamyka obrady L sesji Rady Miejskiej 

w Chodczu i dziękuje za przybycie radnym oraz pozostałym gościom. Sesja zakończyła się                  

o godz. 16:00.  

 

 

 

                                                                                                      Przewodniczący  

                                                                                Rady Miejskiej 

 

                                                                                 Anna Twardowska 
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Łukaszewicz Daria 

   


